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Voorwoord

Binnen de gemeente Goirle heb ik onderzoek gedaan naar de mate waarin de uitgebrachte adviezen 
en aanbevelingen in eerder gedane art. 213a Gemw. onderzoeken daadwerkelijk hebben geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of uitvoering. Door middel van het toepassen 
van desk- en fieldresearch zowel intern als extern heb ik de uitkomsten van de gedane onderzoeken 
vergeleken in de praktijk. 

De resultaten van dit onderzoek worden beschreven in dit advies rapport dat is bedoeld voor de 
afdeling BDO en het college van B&W van de gemeente Goirle. Met de uitkomsten van dit onderzoek 
hebben zij een reëel beeld van de mate waarin deze onderzoeken daadwerkelijk hebben geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of uitvoering. Waar dit niet het geval is bieden 
de conclusies en aanbevelingen een uitkomst.

Allereerst wil ik mijn stagebegeleider Simon de Knegt bedanken voor zijn bedrijfstechnische 
ondersteuning tijdens het doen van mijn onderzoek. Daarnaast wil ik alle collega's van de afdeling 
Bestuurs- en Directieondersteuning bedanken voor hun collegiale instelling en begeleiding tijdens mijn 
dagelijkse werkzaamheden. De gemeente Goirle wil ik bedanken voor het bieden van een stageplaats 
binnen hun overheidsinstelling. Ook wil ik Niels Willemsen en Regien Blom bedanken voor hun 
ondersteuning vanuit Avans Hogeschool. 
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Inleiding

Dit onderzoek is verricht in opdracht van de gemeente Goirle onder leiding van Dhr. S de Knegt (adj. 
Gemeentesecretaris/gemeentecontroller). Dit onderzoek zal zich richten op de vraag naar de mate 
waarin conclusies en aanbevelingen uit eerder gedane art. 213a Gem.w. onderzoeken daadwerkelijk 
hebben geleid tot veranderingen, verbeteringen en wijzigingen in beleid en bestuur. 

Jaarlijks worden er in alle Nederlandse gemeenten art 213a. Gemw. onderzoeken uitgevoerd. Deze 
controleonderzoeken hebben als doel het in kaart brengen van de doelmatigheid en doeltreffendheid 
van het door het college gevoerde bestuur. Het uitvoeren van deze onderzoeken door gemeenten is 
verplicht. De vraag is echter of de conclusies en aanbevelingen uit eerder gedane art. 213a Gemw. 
onderzoeken daadwerkelijk hebben geleid tot veranderingen, verbeteringen en wijzigingen in beleid of 
uitvoering.

Het onderzoek naar de uitgebrachte adviezen en aanbevelingen in eerder gedane onderzoeken 
in het kader van art. 2013a Gemw. is gestart naar aanleiding van het voorstel ''Onderzoeken ex 
art. 213a Gemw. in 2013'' gesteld door Dhr. S. de Knegt (gemeentecontroller). Het door de 
gemeentecontroller voorgestelde besluit luidt als volgt: 'In 2013 een onderzoek instellen naar  
de mate waarin de uitgebrachte adviezen en aanbevelingen in eerder gedane onderzoeken,  
daadwerkelijk hebben geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of  
uitvoering'. Dit voorstel is overgenomen op 28-01-2013 en ondertekend op 05-02-2013 door het 
college van B. & W. van de gemeente Goirle. 

In dit onderzoeksverslag zullen alle gedane art. 213a Gemw. onderzoeken vanaf 2005 worden 
uitgewerkt in deelvragen. Hier wordt ingegaan op het destijds gevoerde onderzoek, de risico's die 
worden gelopen wanneer er niets met het onderzoek wordt gedaan en de mate waarin de conclusies 
en aanbevelingen daadwerkelijk geleid hebben tot veranderingen, verbeteringen en wijzigingen in 
beleid en uitvoering.
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Profielschets van de organisatie

In Nederland is er sprake van een trias politica, dit is een scheiding der machten binnen de staat. De 
trias politica bestaat uit de uitvoerende macht, de rechtsprekende macht en de wetgevende macht. Op 
deze laatste zal in het kader van het onderzoek verder worden ingegaan.

Nederland wordt bestuurd via een parlementaire democratie. Dit wil zeggen dat de Nederlandse 
burgers via gekozen volksvertegenwoordigers invloed hebben op het beleid.  Deze 
volksvertegenwoordigers zitten in het parlement, ook wel de eerste en tweede kamer genoemd. De 
leden van de eerste- en tweede kamer controleren de regering, bestaande uit de koning en ministers. 
Het geheel van het dagelijks bestuur bestaande uit bovenstaande onderdelen word de rijksoverheid 
genoemd. De rijksoverheid is het hoogste orgaan als het gaat om wet en regelgeving. 
Onder de rijksoverheid zitten de 12 provincies: 'Groningen, Friesland, Drenthe, Overijssel, Flevoland, 
Gelderland, Utrecht, Noord-Holland, Zuid-Holland, Zeeland, Noord-Brabant en Limburg'.  Ook de 
provincies hebben een eigen dagelijks bestuur. Zij vormen de regionale bestuurslaag tussen de 
rijksoverheid en de gemeentes. Taken die voor de rijksoverheid te klein zijn en voor de gemeentes te 
groot, worden neergelegd bij de provincies. Het gaat hier vooral om taken van regionale omvang. 
De provincies zijn onderverdeeld in 408 Nederlandse gemeentes (Bron: CBS 27-08-2013). Deze 
gemeentes zijn de kleinste zelfstandige bestuurseenheden binnen de Nederlandse staat.
De gemeente Goirle, voorheen de ''heerlijkheid'' Goirle en Tilburg is sinds 1803 een zelfstandige 
gemeente. Na de gemeentelijke herindeling in 1997 is de kern Riel ook onderdeel van de gemeente 
Goirle geworden. De gemeente Goirle telt op dit moment 22.900 inwoners en heeft een oppervlakte 
van 4.235,00 ha1.
Het dagelijks bestuur van de gemeente Goirle wordt gevormd door het college van B & W met als 
burgemeester mw. M.G. Rijsdorp (VVD) en de 4 wethouders, S. Verhoeven(LRG), J. van 
Groenendaal(LRG), S. Sperber(CDA), T. van der Heijden (VVD). De gemeenteraad in Goirle telt 19 
zetels. De gemeente heeft vele verschillende taken die zijn onderverdeeld in de volgende categorieën: 
burgerzaken, openbare orde en veiligheid, economische zaken, sociale zaken en werkgelegenheid, 
welzijnsvoorzieningen en volksgezondheid, onderwijs, ruimtelijke ordening en volkshuisvesting, 
verkeer en vervoer, milieu, cultuur, sport en recreatie. De gemeente doet niet alles zelf, een deel van 
haar taken besteedt zij uit aan particuliere bedrijven en organisaties. Het grootste deel van de 
inkomsten van de gemeente is afkomstig van de rijksoverheid, dit is zo'n 60% van de totale 
inkomsten. De rest van de inkomsten worden verkregen via de burgers in de vorm van belastingen, 
heffingen, tarieven(openbare gelegenheden) en leges.

1 Programmabegroting 2013, gemeente Goirle
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Hoofdstuk 1: Onderzoeksopzet

1.1 Aanleiding
Het onderzoek naar de uitgebrachte adviezen en aanbevelingen in eerder gedane onderzoeken 
in het kader van art. 2013a Gemw. is gestart naar aanleiding van het voorstel ''Onderzoeken ex 
art. 213a Gemw. in 2013'' gesteld door Dhr. S. de Knegt (gemeentecontroller). Het door de 
gemeentecontroller voorgestelde besluit luidt als volgt: 'In 2013 een onderzoek instellen naar  
de mate waarin de uitgebrachte adviezen en aanbevelingen in eerder gedane onderzoeken,  
daadwerkelijk hebben geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of  
uitvoering'. Dit voorstel is overgenomen op 28-01-2013 en ondertekend op 05-02-2013 door het 
college van B. & W. van de gemeente Goirle. 
Op Grond van art 213a Gemw. :'doelmatigheid en doeltreffendheid van het door het college gevoerde 
bestuur' worden er binnen de gemeente Goirle onderzoeken verricht om dit in kaart te brengen. Met 
ingang van 2005 zijn er inmiddels 20 onderzoeken gedaan. Na afloop van deze onderzoeken zijn de 
uitkomsten hiervan inclusief de conclusie en aanbevelingen overlegd met de betrokken afdelingen of 
personen. Na afloop van deze onderzoeksprocessen is er geen controle meer geweest op de 
uitvoering van de veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of uitvoering. Wanneer de 
aanbevelingen van de onderzoeken niet worden opgenomen in de dagelijkse gang van zaken loopt de 
gemeente Goirle onnodige risico’s op het gebied van efficiency & financiën. Het is dus van belang dat 
er nogmaals word gekeken naar de reeds afgeronde onderzoeken om de doeltreffendheid hiervan te 
controleren en eventueel hier en daar nog bij te sturen om zo het belang en rendement van de gedane 
onderzoeken te optimaliseren.    

1.2 Probleemstelling/ centrale vraag:
Hebben er naar aanleiding van de adviezen en aanbevelingen in eerder gedane art 213a Gemw. 
onderzoeken daadwerkelijke veranderingen, verbeteringen en wijzigingen in beleid en uitvoering 
plaatsgevonden?

1.3 Doelstelling:
Eind 2013 een schriftelijk inzicht geven over de mate waarin de uitgebrachte adviezen en 
aanbevelingen in eerder gedane onderzoeken door de gemeente Goirle in het kader van art. 
213a Gemw. sinds 2005, daadwerkelijk hebben geleid tot veranderingen, verbeteringen en 
wijzigingen in beleid en uitvoering en een schriftelijk advies geven over de wijze waarop de 
gemeente Goirle de doelmatigheid van art. 213a onderzoeken binnen de eigen organisatie in de 
toekomst kan vergroten. 
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1. 4 Deelvragen
De onderstaande deelvragen hebben betrekking op reeds uitgevoerde onderzoeken in het kader van  
art. 213a Gemw. door de gemeente Goirle in de periode van 2005 tot 2012. Voor elke deelvraag zijn  
de subdeelvragen zoals genoemd onder deelvraag 1 van toepassing.

1. Heeft het onderzoek 'Debiteurenbeheer 2005' daadwerkelijk geleid tot   
veranderingen,verbeteringen of wijzigingen in beleid en bestuur?

1.1 Hoe ziet het onderzoek 'Debiteurenbeheer 2005' er uit en wat waren de belangrijkste conclusies 
en aanbevelingen?

1.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er met dit onderzoek niets is gedaan?

1.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid of bestuur?

2. Juridische maatregelen ter inperking van risicoaansprakelijkheid in het openbare gebied 2005

3. Budgetbeheer facilitaire zaken 2005

4. Leerlingenvervoer 2006

5. Subsidieverstrekking welzijn 2006

6. Inspraakavonden 2006

7. Vrijstellingen WRO 2007

8. Collectiebeheer 2007

9. Systeem urenverantwoordingen 2007

10. Verlenen milieuvergunningen 2007

11. Overheadkosten en vaststellen urentarief 2008

12. Inhuur externen 2008

13. Volledigheid voor bestanden belastingheffing 2008

14. Tijdsregistratie 2009

15. Subsidieverstrekkingen 2009

16. Verbonden partijen 2010

17. Vergaderingen 2010

18. Omvang personeelsformatie

19. Meldingen openbare ruimte 2011/2012

20.Afdoening bezwaarschriften 2012
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Onderzoeksmethoden
Het onderzoek is uitgewerkt zoals in het blokboek 'stagegids deel 2' is vormgegeven. De richtlijnen die 
daarin zijn weergegeven, zijn op een eigen manier geïnterpreteerd en verwerkt. 
Het eerste deel van het onderzoek bestaat uit een samenvatting van de inhoud van de al gedane 
onderzoeken vanaf 2005 in het kader van art. 213a Gemw. Ook worden de bijbehorende risico's die 
de gemeente Goirle loopt wanneer er te weinig of niets is gedaan met deze onderzoeken in kaart 
gebracht. Vervolgens zijn de daadwerkelijke veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid 
of uitvoering per onderzoek beschreven. Het onderzoek is beperkt tot de onderwerpen die naar voren 
komen in de aanbevelingen van de 20 uitgevoerde onderzoeken in het kader van art. 213a Gemw. 
Uiteindelijk heeft dit per onderzoek geleid tot een tussenconclusie en aanbevelingen. Voor dit 
onderzoek is gebruik gemaakt van reeds bestaande onderzoeken, deskresearch en fieldresearch. In 
hoofdstuk 1.5.4 zijn de methoden van onderzoek per hoofd- en deelvraag benoemd en beschreven.

Fieldresearch
Voor het onderzoeken van de daadwerkelijke veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid 
of uitvoering per onderzoek is gebruik gemaakt van interviews met betrokken personen. Bij 
onderzoeken waar dit niet mogelijk was is een enquête worden verspreid via intranet.

Deskresearch
Om een goed beeld te kunnen krijgen van de al uitgevoerde onderzoeken met betrekking tot art. 213a 
Gemw. is er literatuuronderzoek verricht. Dit bestond voor een groot deel uit het doorlezen en kort in 
kaart brengen van de verschillende onderzoeken. Ook is waar nodig dossieronderzoek binnen de 
gemeente Goirle gedaan om relevante informatie over de onderzoeken te verzamelen. Voor het 
formuleren van aanbevelingen is gebruik gemaakt van literaire werken, modellen en theorieën.  Bij 
elke deel- en hoofdvraag is gebruik gemaakt van een eigen literatuurstudie, deze staan per deelvraag 
benoemd in hoofdstuk 1.5.3.
De literatuurstudie bestaat uit representatieve en betrouwbare bronnen die zijn verkregen via 
verschillende kanalen. Dit is van groot belang voor het onderzoek omdat er buiten de theoretische 
informatie ook persoonlijke visies en speculaties een aanzienlijke rol spelen in dit onderzoek. 

Betrouwbaarheid en validiteit
Het onderzoek is verricht binnen de eigen organisatie (gemeente Goirle) en de verbonden organisatie 
(gemeente Tilburg). Dit wil dus zeggen dat de betrouwbaarheid van het onderzoek streng moest 
worden bewaakt. Voor het onderzoek zijn verschillende betrokken personen geïnterviewd. De 
betrouwbaarheid van het onderzoek is bewezen door de uitkomsten van het stellen van de zelfde 
interviewvragen aan verschillende betrokken personen (triangulatie). Ook is bewijsmateriaal voor 
ondernomen acties naar aanleiding van de uitkomsten van onderzoek verzameld in het 
dossieronderzoek. De validiteit van de interviews komt voort uit de al gedane onderzoeken. De 
interviewvragen zijn geformuleerd naar aanleiding van de conclusies en aanbevelingen uit de eerder 
gedane onderzoeken. Er is nagegaan of het onderzoek betrekking heeft op precies de zelfde aspecten 
als het al gedane onderzoek. Voor het beantwoorden van deelvraag 17 is onder de medewerkers van 
de gemeente Goirle een enquête gehouden via intranet. Om de enquête 'Vergaderen 2013' 
betrouwbaar te maken wordt er een minimum van 30 deelnemers gesteld.

1.5.4. Onderzoeksmethoden uitgewerkt per deelvraag
In de bijlage vind u de onderzoeksmethoden uitgewerkt per deelvraag.
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Deelvraag 1: Debiteurenbeheer 2005

1. Heeft het onderzoek 'Debiteurenbeheer 2005' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen of wijzigingen in beleid en uitvoering?

1.1 Hoe ziet het onderzoek er uit en wat waren de belangrijkste conclusies en aanbevelingen?

• Probleemstelling: Debiteurenbeheer is een onderdeel van de 
bedrijfsvoeringparagraaf en van financieel belang in het kader van de financiële 
positie van de gemeentelijke organisatie (ontwikkeling liquiditeiten begroting, 
hoogte voorziening dubieuze debiteuren). In de gemeente Goirle wordt hier op de 
afdelingen financiën en stafbureaus ruimte en welzijn aan gewerkt waardoor de 
mogelijkheid bestaat dat de beschreven procesgang niet door iedereen gelijk 
gehanteerd wordt. 
De doelstelling van dit onderzoek luidde als volgt:

• Doelstelling: Het onderzoek naar de doelmatigheid van debiteurenadministratie als onderdeel 
van de financiële administratie wordt gedaan om in kaart te brengen of er voldoende 
beheersmaatregelen zijn ingebouwd die kunnen bewaken of volledigheid en tijdigheid van 
opbrengsten gewaarborgd wordt en of dit doelmatig gebeurt.

• Belangrijkste uitkomsten: Er moet gekeken worden naar resultaten van werkprocessen die 
binnen de organisatie doorlopen worden om doelstellingen te realiseren. Het gaat hierbij om 2 
vragen:

o Hadden de prestaties gerealiseerd kunnen worden met de inzet van minder middelen ?
o Hadden meer prestaties verwezenlijkt kunnen worden met dezelfde inzet van middelen?

Ook dient gewaakt te worden dat middelen niet 'verspild' worden.

• Conclusie: Om de doelmatigheid te kunnen meten moet er inzicht bestaan in doelen, prestaties 
en de middelen en vooral de verhouding tussen die zaken.
Bij het debiteurenbeheer ontbreekt het duidelijk aan een goed overleg tussen  betreft wordt er niet 
consequent aangemaand wat leidt tot een te late (of geen) ontvangst van bedragen. Er is bij de 
functionele afdelingen nauwelijks tot geen controle op de facturen omdat men zich hiervoor niet 
verantwoordelijk voelt. Wat betreft dubieuze debiteuren is er geen beleid.

• Aanbevelingen:
o Koppeling met GBA
o Betere omschrijving artikelen (in het financiële systeem)
o 1 ambtenaar invordering voor de gehele gemeente
o Betere communicatie tussen functionele afdelingen en debiteurenadministratie
o Één debiteuren en crediteuren administratie
o De wijzigingen van de legesverordening altijd doorgeven aan de debiteurenadministratie
o Koppeling met Provas
o Kosten van aanmaningen zouden in het financieel systeem moeten zijn opgenomen en 

worden verantwoord. 

1.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan loopt de gemeente Goirle het risico op te late/ geen 
ontvangst van openstaande bedragen. 

1.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen 
in beleid en uitvoering?
Er hebben veranderingen plaatsgevonden met betrekking tot het debiteurenbeheer, er wordt inmiddels 
voldaan aan de regeling budgetbeheer maar het proces is nog niet optimaal. De communicatie tussen 
functionele afdelingen en de debiteurenadministratie soms nog moeizaam. Er is inmiddels wel één 
debiteuren en crediteuren administratie en een ambtenaar invordering. Ook is de controle op 
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facturen (dubieuze debiteuren) strenger en is er inmiddels een procesbeschrijving debiteuren 
beschikbaar. Het financiële systeem is voor het debiteurenbeheer nog niet geheel gekoppeld aan de 
NAW- gegevens. Het verdient sterke aanbeveling deze koppeling zo snel mogelijk te realiseren.2 

Deelvraag 2: Juridische maatregelen ter inperking van de 
risicoaansprakelijkheid in het openbare gebied.

1. Heeft het onderzoek ‘Juridische maatregelen ter inperking van risicoaansprakelijkheid in het 
openbare gebied' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen of wijzigingen in beleid 
en uitvoering?

Hoe ziet het onderzoek er uit en wat waren de belangrijkste conclusies en aanbevelingen?

• Probleemstelling: De gemeente Goirle is al enige jaren op een systematische manier bezig met 
risicobeheer. Alhoewel de gemeente Goirle in de loop van de tijd geleerd heeft om bepaalde 
risico's te vermijden en te reduceren, blijft het van belang om ontwikkelingen in de gaten te 
houden. Risicobeheer is en blijft dan ook een belangrijk onderwerp binnen de gemeente. De 
gemeente Goirle wil onderzoeken of de juridische maatregelen ter inperking van (het aantal) 
aansprakelijkheidsstellingen effectief zijn. 

• Doelstelling: De gemeente Goirle wil door middel van het onderzoek weten of de genomen 
juridische beheersmaatregelen leiden tot inperking van de risico's op aansprakelijkheid. Daartoe 
wordt gebruik gemaakt van diverse bestaande onderzoeken. Het onderzoek richt zich op de 
bestaande juridische beheersmaatregelen, verbetervoorstellen en de effecten daarvan. Daarnaast 
zullen binnen het onderzoek verbetervoorstellen worden gedaan.

• Belangrijkste uitkomsten: 
o Tijdens de interviews bleek dat de betrokkenen vonden dat de juridische maatregelen niet 

optimaal waren en voor verbetering vatbaar zijn.  
o Er zou een structureel overleg kunnen plaatsvinden met alle juridische medewerkers 

van de sector ruimte en andere sectoren. Hierin kunnen afspraken worden gemaakt over de 
afhandeling van aansprakelijkheid en kan lering worden getrokken van de ervaringen van 
collega's.

o De afdeling openbare werken en stafbureau ruimte zouden de ervaringsgegevens met 
betrekking tot schade, aansprakelijkheid en klachten kunnen uitwisselen en tegen elkaar 
afzetten

o De juridische medewerkers dienen de (gewijzigde) polis te ontvangen. Zij zijn 
verantwoordelijk voor de afhandeling van aansprakelijkheden en worden ook 
verantwoordelijk voor het juridische deel van de polis.

o De notitie aansprakelijkheid dient zo spoedig mogelijk te worden vastgesteld door het 
college B&W, zodat op uniforme wijze gewerkt kan worden.

o In de beheersplannen dienen de risico's en de juridische consequenties worden 
opgenomen. Ook zou verwezen kunnen worden naar de vigerende regelgeving, zowel ter 
bescherming van de burger als de gemeente.

o Er zou minder gecommuniceerd hoeven te worden. Als maar duidelijk is wie 
verantwoordelijk is (mandaat) kan diegene direct benaderd worden.

o Er zou een procesbeschrijving gemaakt kunnen worden over de werkwijze met 
betrekking tot juridische maatregelen

o Bij de opbouw van een dossier bij openbare werken zou een afzonderlijk onderdeel 
aansprakelijkheid opgenomen kunnen worden.  

o Een meer proactieve houding van de centrale staf over het bepalen en uitwerken van 
beleidsdoelstellingen. 

• Conclusie: Ondanks alle ontwikkelingen bij de gemeente Goirle, minder budgetruimte voor 
onderhoud, geen extra investeringsruimte, een mondigere burger, de verschuiving van schuld- 
naar risicoaansprakelijkheid, is het aantal aansprakelijkheidsstellingen niet toegenomen. Als we 

2 Deze deelvraag wordt verder uitgewerkt in bijlage VI
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2003 vergelijken met 2004 dan is er zelfs sprake van een afname. Dus de maatregelen werken 
schijnbaar wel, maar niet op een gestructureerde en toetsbare manier. Doordat er teveel ad hoc 
basis op bijzondere situaties gestuurd wordt is het risico op een grotere aansprakelijkheidsstelling 
niet in te schatten door de gemeente.

2.2. Welke risico's worden er gelopen wanneer er met dit onderzoek niets is gedaan?
De gemeente Goirle loopt wanneer er niets wordt gedaan met dit onderzoek een financieel risico. Dit 
op het gebied van 'voorkombare' aansprakelijkheidsstellingen. Wanneer bij de betrokken 
medewerkers geen duidelijkheid is over de juridische consequenties van een 
aansprakelijkheidsstelling zullen zij hier ook minder waakzaam over zijn bij het geven van een 
aanbeveling voor bijv. een riool restauratie. 
Ook loopt de gemeente Goirle het risico dat er onduidelijkheid ontstaat bij de burger omdat er geen 
duidelijke procesbeschrijving ''risicoaansprakelijkheid'' is. Dit kan leiden tot onduidelijkheid en klachten 
van burgers. 

2.3. Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid of bestuur ?
Met het onderzoek ''Juridische maatregelen ter inperking van risicoaansprakelijkheid in het openbare 
gebied'' is vrijwel niets gedaan. Uit dossieronderzoek blijkt dat na afloop van het onderzoek 
beleidsmatig actie is ondernomen maar dit is nooit afgemaakt. De nota ''Aansprakelijkheid bij de 
gemeente Goirle3'' heeft volgens Dhr. van Opstal4 nooit een formele status gekregen. Ook blijkt naar 
aanleiding van gevonden e-mails en bestanden uit het archief dat dit onderwerp niet in het college is 
geweest. Naar aanleiding van de gehouden interviews is gebleken dat er nog steeds veel 
onduidelijkheid heerst over wie waar verantwoordelijk voor is. Om bovenstaande redenen verdient het 
aanbeveling het destijds gevoerde onderzoek aangescherpt over te doen. 5

Deelvraag 3: Budgetbeheer facilitaire zaken 2005

3. Heeft het onderzoek 'Budgetbeheer facilitaire zaken 2005' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

3.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Bij het samenstellen van de jaarrekening en de controle op rechtmatigheid is 

gebleken dat het budgetbeheer voor verbetering vatbaar is. De afdeling facilitaire zaken is een 
van de grotere afdelingen. Het is van belang voor de afdeling om de risico's zoveel mogelijk te 
beperken en de processen zo doelmatig mogelijk te laten verlopen. Bv de post collectiebeheer 
wordt jaarlijks overschreden.

• Probleemstelling: Hoe doelmatig gaat de afdeling facilitaire zaken om met budgetbeheer binnen 
de primaire processen?

• Doelstelling: Het onderzoek naar de doelmatigheid van de primaire processen in relatie tot het 
budgetbeheer wordt gedaan om in beeld te krijgen in welke mate binnen de primaire processen op 
een juiste wijze wordt omgegaan met budgetten.

• Belangrijkste uitkomsten: Bij de afdeling facilitaire zaken ontbreekt het duidelijk aan goed 
geformuleerde doelen (die SMART zijn). Daarnaast is er geen duidelijk inzicht in wat er binnen de 
budgetten aan activiteiten (kosten en opbrengsten) plaatsvinden. Ook ontbreekt het inzicht in de 
verhouding tussen de doelen, activiteiten en middelen

• Conclusie: 
o De kosten moeten drukken op de afdelingen waaraan (facilitaire) diensten worden verleend. 

Hierdoor zijn beleidsdoelen dan beter te meten

3 F Koesen, notitie aansprakelijkheid ''Aansprakelijkheid bij de gemeente Goirle 
(December 2005)

4 E. van Opstal, medewerker informatiebeheer

5 Deze deelvraag wordt verder toegelicht in bijlage VI
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o Er zou een handboek moeten komen voor elke afdeling, waarin alle algemeen geldende 
regels (zoals de eerder vermelde regels in het kader van budgetbeheer) zijn opgenomen.

o Budgetbeheerders zouden over de juiste informatie moeten kunnen beschikken, zodat de 
afspraken beter nagekomen kunnen worden.

o Sommige taken van facilitaire zaken zouden verder gedecentraliseerd kunnen worden
o De inkopen zouden beter centraal kunnen worden gedaan; uit efficiency oogpunt en betere 

benutting van expertise.
o De facturen digitaal aanleveren door en naar financiën 

3.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Het risico bestaat dat er onvoldoende overzicht is op de budgetten die vallen onder facilitaire zaken. 
Wanneer er geen doelen worden gesteld voor beschikbare budgetten kan er ook niet gecontroleerd 
worden of de budgetten rechtmatig worden besteed. 

3.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen 
in beleid en uitvoering?
De aanbevelingen die destijds zijn gedaan in het onderzoek zijn deels uitgevoerd. De clusters die voor 
2009 vielen onder de sector centrale staf vallen nu hoofdzakelijk onder de afdeling ondersteuning. 
Door de reorganisatie zitten de clusters nu dichter bij het bestuur. Dit maakt interne communicatie 
makkelijker. Na de reorganisatie in 2009 is voor elk budget en bijbehorende verplichtingen is 1 
ambtenaar verantwoordelijk gesteld. Er is een richtlijn opgesteld waarin de taken en bevoegdheden 
per ambtenaar zijn omschreven. Een deel van de bevoegdheid tot het nemen van besluiten is 
vastgelegd in het mandaatoverzicht. Ook de afdeling financiën is meer betrokken bij de budgetten. Het 
digitaliseren van facturen is hierbij een grote vooruitgang. Verder zijn er nog doelen vastgelegd in de 
beleidsnota van de afdeling ondersteuning. De afdeling ondersteuning streeft ernaar transparant, 
informatief en open zijn. De gestelde doelen worden op dit moment niet specifiek verantwoord en 
gemeten. Niet alle kosten die vallen onder facilitaire diensten drukken op de producten. Bijv. de 
communicatiekosten die officieel behoren tot de bouwleges worden nog niet doorberekend. De 
afdeling communicatie is er wel mee bezig om punten zoals deze aan te passen.6 

Deelvraag 4: Leerlingenvervoer 2006

4. Heeft het onderzoek 'Leerlingenvervoer 2006' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

4.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?

• Aanleiding: Leerlingenvervoer is een onderdeel van de afdeling welzijn. Sinds 1987 is het 
leerlingenvervoer gedecentraliseerd. Het leerlingenvervoer heeft betrekking op leerlingen van 
basisscholen, speciale scholen voor basisonderwijs en (voortgezet) speciaal onderwijs. Daar de 
gemeente hier zorgplicht heeft is zij verplicht 'passend vervoer' aan te bieden. Hierbij gaat jaarlijks 
een bedrag gepaard van ongeveer €250.000,00. Het is voor de gemeente Goirle van belang om te 
controleren of deze procedure zo efficiënt mogelijk gebeurt tegen de minst mogelijke kosten, maar 
wel van het zelfde niveau van de te leveren vervoersvoorziening. 

• Probleemstelling: Hoe doelmatig gaat de afdeling welzijn om met de uitvoering van het proces 
leerlingenvervoer.

• Doelstelling: Het onderzoek naar de doelmatigheid van het leerlingenvervoer wordt gedaan om 
inzicht te krijgen in de werkwijze van het toekennen van vervoer, vervoersvergoedingen en het 
aanbesteden van het vervoer.

• Conclusie: Bij het proces leerlingenvervoer ontbreekt het nog aan financiële controle door de 
verantwoordelijk ambtenaar. Door alleen gebruik te maken van de plaatselijk vervoerder en geen 
offertes aan te vragen bij andere vervoerders is kans op het betalen van te hoge bedragen redelijk 
aanwezig. Door het niet naleven van de nota aanbestedingsbeleid kan de gemeente problemen 
krijgen met de accountantsverklaring (rechtmatigheid).

• Aanbevelingen:

6 A. van der Velden, adviseur communicatie
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o Nagaan of het proces goedkoper kan
o Aanvragen van meer offertes
o Gebruik maken van opstapplaatsen
o Bijhouden of de standaard brieven en beschikkingen geen achterhaalde informatie bevatten

4.2. Welke risico's worden er gelopen wanneer er met dit onderzoek niets is gedaan?
Er wordt een financieel risico gelopen wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan. Als het 
leerlingenvervoer niet wordt aanbesteed bestaat de kans dat er te veel wordt betaald. Dit is ook het 
geval wanneer de rechtmatigheid van de ritten en facturen niet wordt gecontroleerd. 
Ook bestaat het risico op een niet goedgekeurde accountantsverklaring wanneer het leerlingenvervoer 
niet Europees wordt aanbesteedt. 

4.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen 
in beleid en uitvoering?
Er is wel degelijk actie ondernomen naar aanleiding van het onderzoek 'Leerlingenvervoer 2006'. 
Vooral op financieel gebied wordt minder risico gelopen en er vind zowel extern als intern meer 
controle plaats. Ook is nagegaan of het proces goedkoper kon en daaruit is een samenwerking met 
Tilburg ontstaan.  
Later is op aandringen van de accountant actie ondernomen met betrekking tot het Europees 
aanbesteden. Door het Europees aanbesteden van het leerlingenvervoer in samenwerking met 
regiogemeenten en het ophogen van het afstandscriterium wordt ongeveer 25% van de kosten 
bespaard. Ook het risico op het niet krijgen van een geldige accountantsverklaring wordt niet meer 
gelopen. 7

Deelvraag 5: Subsidieverstrekkingen welzijn 2006

5. Heeft het onderzoek 'Subsidieverstrekkingen welzijn 2006' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

5.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Subsidies nemen een belangrijke plaats in voor het realiseren en het in stand houden 

van maatschappelijke functies. Jaarlijks wordt een veelvoud aan subsidies verstrekt aan 
maatschappelijke instellingen. Regels voor het verkrijgen van een subsidie zijn neergelegd in 
verordeningen. In 2005 (tot 1 november) zijn uitgekeerd volgens de algemene 
subsidieverordening €1.344.410.67, voor de budgetsubsidie LOG €11.923,75, voor de subsidie 
peuterspeelzalen €149.939,40 en voor de jeugdsubsidie €82.291,64. Gezien de hoogte van de 
totale subsidies is het van belang te weten of met het uitkeren van de subsidies ook beoogde 
maatschappelijk effect bereikt wordt. 

• Probleemstelling: Worden de uitgekeerde subsidies ook daadwerkelijk gebruikt voor de 
geformuleerde doelstellingen, worden deze doelstellingen gehaald en kunnen ze getoetst 
worden?

• Doelstelling: Het onderzoek naar de doeltreffendheid van de subsidieverstrekking op het gebied 
van welzijn wordt gedaan om een beeld te krijgen of de geformuleerde effecten ook daadwerkelijk 
gehaald worden. 

• Conclusies: 
o Er worden in de subsidieverordening een aantal voorwaarden gesteld. In de praktijk worden 

de meeste niet strikt gehanteerd. 
o Bij een groot deel van de subsidies wordt geen te bereiken doel gesteld.

o De subsidieverordening is niet goed uitvoerbaar en controleerbaar.

o De nieuwe subsidieverordening is in duidelijkheid toegenomen waardoor de 

uitvoerbaarheid wordt verbeterd.

7 Deze deelvraag wordt verder toegelicht in bijlage VI
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o Er vindt weinig controle plaats op de kleinere subsidies terwijl deze samen toch een 

behoorlijk bedrag zijn.

o Door het opnemen van de verplichting tot rapportages in de nieuwe verordening wordt 

in de toekomst voldaan aan gestelde vraag.

• Aanbevelingen:

o Subsidieverordening aanpassen zodat de niet uitvoerbaar of de niet wenselijk uitvoerbare 
voorwaarden komen te vervallen.

o M.i.v. de nieuwe subsidieverordening toezien op de naleving van de gestelde voorwaarden.

o De nieuwe subsidieverordening van begin af strikt toepassen en hierover duidelijk 

communiceren met de verenigingen / instellingen welke subsidie ontvangen.

o De subsidies controleren door het maken van een checklist waarin de voorwaarden van 

de subsidieverordening zijn opgenomen.

o Zorg dragen voor een actuele procesbeschrijving zodat in tijd en processtappen alles 

duidelijk is vastgelegd.

o Door dit op te nemen in de nieuwe verordening moet wel toegezien worden of dit ook 

uitgevoerd wordt.

5.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Het risico dat wordt gelopen is dat beleidsdoelstelling die gerealiseerd zouden moeten worden door de 
subsidieontvanger niet worden behaald. Er is dan dus sprake van verspilling.
 

5.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen 
in beleid en uitvoering? 
De aanbevelingen uit het onderzoek 'Subsidieverstrekkingen welzijn 2006' zijn meegenomen tijdens 
het maken van het nieuwe beleid voor de subsidieverstrekkingen welzijn. Naar aanleiding van 
uitgevoerd onderzoek is de nieuwe beleidsnota 'Back to basics8' ontstaan. De toenmalige onderdelen 
die vielen onder de wmo zijn inmiddels samengevoegd in dit nieuwe beleidsplan. Er wordt inmiddels 
sinds 2012 gewerkt met het nieuwe beleidsplan. Wanneer er behoefte ontstaat te weten hoe de 
effectiviteit en doelmatigheid van de subsidieverstrekkingen in de huidige situatie is zal hier opnieuw 
onderzoek naar moeten worden gedaan. 9

Deelvraag 6: Inspraakavonden 2006

Het onderzoek 'Inspraakavonden 2006 blijkt niet te zijn uitgevoerd. Volgens Simon de Knegt
10 

is het tijdstip waarop dit onderzoek uitgevoerd zou moeten worden de mogelijke oorzaak. De 
uitvoering van het onderzoek stond eind december 2006 gepland en is er waarschijnlijk 
vanwege drukte tijdens de jaarwisseling bij ingeschoten. Dit is uiteraard zeer kwalijk en zal in 
de toekomst moeten worden voorkomen. 

Er zijn geen documenten beschikbaar over dit onderzoek en daarom is het onduidelijk of er 
vanuit de organisatie behoefte bestaat dit onderzoek alsnog uit te voeren. Wel verdient het 
aanbeveling om na te gaan of er nog behoefte is aan een onderzoek over inspraakavonden. 

8 Gemeente Goirle, beleidsnota 'Back to basics: de nieuwe koers'' (2012/2015)

9 Deze deelvraag wordt verder toegelicht in bijlage VI

10 S. de Knegt, adjunct gemeentesecretaris/gemeentecontroller 
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Deelvraag 7: Vrijstellingen WRO 2007

7. Heeft het onderzoek 'Vrijstellingen WRO 2007' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

7.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?

• Aanleiding: Vanwege de politiek-bestuurlijke aandacht is er sprake van een kritisch proces. 
Verder is er sinds enige tijd een inhaalslag begonnen met het digitaliseren en actualiseren van de 
bestemmingsplannen wat de doelmatigheid van het proces kan bevorderen.

• Probleemstelling: Vrijstellingsprocedures hebben de neiging lang te duren en veel tijd te kosten. 
In combinatie met de hiervoor genoemde grotere kwetsbaarheid in het proces en daarnaast de 
continue politiek-bestuurlijke aandacht is hier sprake van een kritisch proces. Het is momenteel 
echter niet duidelijk of hier sprake is van een doelmatigheidsprobleem. 

• Doelstelling: De doelstelling van het onderzoek is om in beeld te brengen hoe doelmatig het 
proces van vrijstelling verlening in de praktijk verloopt en om handvatten te bieden voor 
optimalisering van het proces, zodat de klant beter en sneller geholpen kan worden en de 
kwetsbaarheid van het proces vermindert. 

• Aanbevelingen: 
o Een betere coördinatie van de aanvragen (op een punt binnen laten komen).
o Het bouwplanoverleg een formele status geven door minimaal verslagen te maken van 

het overleg waardoor beslissingen welke hier worden genomen vast komen te liggen.
o Eenduidige registratie
o Betere communicatie met andere (in het proces belanghebbende) afdelingen.
o Ga denken aan digitale dossiers welke voor alle betrokken medewerkers in te zien zijn.
o Bij een nieuw (tot 5 jaar) bestemmingplan niet steeds weer overgaan tot het meewerken 

aan art. 19.3 procedures
o Er is een efficiencyslag te halen door het maken van procesbeschrijvingen en het maken 

van uniforme dossiers
o Het softwarepakket (Provas) zou ingezet moeten worden voor alle aanvragen.
o Er zou gebruik gemaakt moeten worden van de mogelijkheid om managementinformatie 

te genereren om daarmee te (bij)sturen. 

7.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan? 
De risico's die worden gelopen is het niet volgen van de wettelijke termijn. Er staan geen sancties op 
het niet volgen van de wettelijke termijn maar er kan wel ontevredenheid opwekken bij de aanvrager 
van de vergunning.

7.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen 
in beleid en uitvoering?
Naar aanleiding van de gehouden interviews met de stedenbouwkundig medewerker11 en de 

beoordelaar bouwvoornemens12 zijn de volgende conclusies te trekken:
Alle aanbevelingen uit het onderzoek zijn overgenomen alleen is dit niet het gevolg van het destijds 
gevoerde onderzoek maar een logisch gevolg naar aanleiding van de wetswijziging 
omgevingsvergunningen naar WABO in 2010. 

Voor de kleine afwijkingen (destijds vrijstellingen WRO) is de inspraak termijn vervallen, voor de 
grotere afwijkingen zijn de inspraaktermijnen vastgelegd in art. 2.12 WABO en de gemeentelijke 

11 S. Torremans, stedenbouwkundig medewerker.

12 L. van Hoof, beoordelaar bouwvoornemens. 
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inspraak verordening13. Alle informatie met betrekking tot omgevingsvergunningen wordt geregistreerd 
in het programma Squit. Hieruit wordt de benodigde management informatie verkregen. Ook de 
nieuwe procesbeschrijving is stap voor stap uitgewerkt en opgenomen in Squit. Omdat Squit voor alle 
betrokken medewerkers en externen toegankelijk is, kan informatie uit het programma makkelijk 
worden ingevoerd, bekeken en gedeeld. 
Wanneer er sprake is van terugkomende problemen wordt een aanvraag ingediend bij het college om 
een bestemmingsplan te wijzigen. Soms komt het voor dat het College uitspraak doet over 
uitzonderlijke gevallen. 

Deelvraag 8: Collectiebeheer 2007

8. Heeft het onderzoek 'Collectiebeheer 2007' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen of wijzigingen in beleid en uitvoering?

8.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Collectiebeheer is een onderdeel van de afdeling facilitaire zaken. Deze afdeling 

heeft zorg voor het bestellen van abonnementen, losbladige uitgaven, tijdschriften ed. Ook het 
beheer van het budget ligt bij deze afdeling. De opdrachten tot het doen van een bestelling komen 
vanuit de hele gemeente waardoor er in de loop der jaren een zeer grote collectie is opgebouwd. 
Het is van belang dat er helderheid komt in het nut en offer van het hebben van de betreffende 
abonnementen e.d.

• Doelstelling: Het onderzoek naar de doeltreffendheid van het collectiebeheer wordt gedaan om 
inzicht te krijgen in het nut en offer van alle aanwezige abonnementen, tijdschriften e.d. waarbij 
ook indirect gekeken kan worden naar de totale uitgaven van deze begrotingspost.

• Conclusies: 
o Het merendeel van de abonnementen is noodzakelijk, alhoewel in een aantal 

gevallen niet bekend is of het ook daadwerkelijk wordt geraadpleegd.
o Het is geen ideale situatie dat de verantwoordelijkheid voor aanschaf en de 

verantwoordelijkheid voor het budget niet bij dezelfde persoon ligt.
o Er zou meer gekeken moeten worden naar de mogelijkheid om digitale versies aan 

te schaffen hetzij analoge versies te vervangen, dit met name uit het oogpunt van 
kostenbesparing.

o Over het algemeen verloopt het totale proces op zich goed. 
• Aanbevelingen:

o De post collectiebeheer verdelen over de sectoren c.q. afdelingen zodat de 
financiële en functionele verantwoordelijkheid bij dezelfde persoon komt te liggen. 

o De aanschaf van alle abonnementen e.d. bij de afdeling facilitaire zaken laten zodat 
er een totaaloverzicht blijft van alle bij de gemeente aanwezige abonnementen.

o De afdelingshoofden nog kritischer laten kijken naar de noodzaak van het 
abonnement.

o De abonnementen welke niet strikt noodzakelijk zijn direct opzeggen, 
o Actie ondernemen voor de abonnementen die overgezet kunnen worden naar een 

kennisbank.
o Voor de abonnementen die zowel analoog als digitaal aanwezig zijn nagaan of er 

een van beide kan vervallen. 
o Nagaan voor alle abonnementen of deze ook digitaal beschikbaar zijn en in 

hoeverre het voor de ambtenaar goed bruikbaar is om over te schakelen naar deze 
versie.

8.2. Welke risico's worden er gelopen wanneer er met dit onderzoek niets is gedaan?
Er wordt wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan een financieel risico gelopen met 
betrekking tot verspilling. Het financiële risico zit in de kosten van abonnementen op tijdschriften of 
losbladige uitgaven die niet worden geraadpleegd. 

13 Inspraakverordening gemeente Goirle, 20122005
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8.3. Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid of bestuur ?
De geïnterviewden wisten beiden niet van het bestaan van het onderzoek ''Collectiebeheer 2007'' af. 
Toch komen de meeste aanbevelingen uit het onderzoek overeen met de veranderingen die hebben 
plaatsgevonden. Wel verdient het aanbeveling de bestaande kennisbank uit te breiden en 
toegankelijker te maken voor de medewerkers van de gemeente Goirle zodat er efficiënter met 
beschikbare abonnementen en boeken kan worden omgegaan. Een idee hiervoor is een beschikbare 
link via intranet die rechtstreeks leidt naar de kennisbank. Het aanbestedingsbeleid wat betreft de 
abonnementen en boekwerken is een punt van aandacht en er zal op zeer korte termijn een plan van 
aanpak moeten komen over het aanbesteden van abonnementen en boekwerken. 14

Deelvraag 9: Systeem urenverantwoordingen 2007

9. Heeft het onderzoek 'Systeem urenverantwoordingen 2007' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

9.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: In het verleden (1997) is gekozen om te gaan tijdschrijven. Ook met de 

invoering van TIM (2004) is deze keuze voortgezet. Met de invoering van TIM zijn een aantal 
zaken in afweging genomen:

1. Geautomatiseerd uren verantwoorden is handig. De uren worden geregistreerd 
en kunnen worden doorgeboekt in het financieel systeem. 

2. Het bijhouden van de hoeveelheid uren naar een taak is handig als 
sturingsinformatie. De functie omvang komt gedetailleerd in beeld en de 
leidinggevende weet waar de medewerker zijn tijd aan besteedt. 

In 2006 is er een praatstuk in het MT geweest over de zaken waar tegenaan gelopen       werd en 
welke vragen dat oproept:

3. Medewerkers werken TIM zo af en toe eens bij. Kennelijk wordt het systeem als 
niet belangrijk ervaren.

4. Leidinggevenden vinden dat niet erg want ze doen daar soms zelf net zo hard 
aan mee.

5. Gegeven de afspraak dat we het zouden bijhouden moet de afdeling financiën 
er steeds weer aan herinneren.

• Probleemstelling: Op welke wijze vindt binnen de gemeente de urenverantwoording plaats 
en is dit de meest effectieve manier, voor zowel kostenberekening als 
managementinformatie.

• Doelstelling: Inzicht krijgen in de noodzaak van het gedetailleerd uren verantwoorden en de 
frequentie ervan, alsmede de vraag of uit het verantwoorden van uren afdoende 
managementinformatie wordt gegenereerd. 

• Conclusies: 

o Er moet een betere communicatie plaatsvinden naar alle medewerkers over het 

nut en de noodzaak van het tijdschrijven zodat het beter ingebed is.

o Het ontbreken van de koppeling tussen TIM en Captor wordt als een groot 

minpunt ervaren.

o Bekijk voor de toekomst of er projectmatig verantwoord moet worden.

o Urenverantwoording is een onmisbare input voor het werken met 

afdelingsplannen. 
• Aanbevelingen:

o Spoedige realisatie van de koppeling van TIM en Captor wordt aanbevolen.

o Houd het systeem simpel
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o Het systeem moet tijdig geactualiseerd worden om ballast te voorkomen.

o Maak duidelijk waar wat op verantwoord moet worden met name met betrekking 

tot de in- en improductieve uren zodat hierover geen twijfel bestaat en dit ook 
voor de gehele organisatie hetzelfde is.

9.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Risico's die zullen worden beperkt door het systeem urenverantwoording hebben te maken met 
efficiency. Het is belangrijk te weten hoe veel uren in een bepaald product zitten om, wanneer er 
bezuinigd moet worden te kijken op welke plekken dit mogelijk is. Ook als een medewerker de 
gemeente verlaat door natuurlijk verloop of andere redenen is het belangrijk te weten welke taken 
deze medewerker uitvoerde en hoeveel uur dit in beslag neemt. Ook kunnen begrotingen voor 
bepaalde projecten of producten realistisch worden opgezet. 

9.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen 
in beleid en uitvoering?
De huidige situatie van de urenverantwoording wijkt niet veel af van de situatie tijdens het onderzoek. 
Dit komt vooral omdat de tijdsregistratie onder druk staat binnen de gemeente (zie deelvraag 1415)16.
De koppeling tussen TIM enterprise en Captor is inmiddels gerealiseerd. De geregistreerde uren 
werden door deze koppeling onderaan de urenverantwoording vermeld. Ook al zal Captor in het begin 
van 2014 worden afgeschaft, de koppeling die er was tussen beide programma's is door medewerkers 
als prettig ervaren. Ook wordt de informatie die het systeem gegenereerd opgenomen in de 
afdelingsplannen en wordt er tegenwoordig projectmatig verantwoordt. 

Deelvraag 10: Verlenen milieuvergunningen 2007

10. Heeft het onderzoek 'Verlenen milieuvergunningen 2007' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

10.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Is niet duidelijk genoemd in het onderzoeksrapport 'Verlenen 

milieuvergunningen 2007' 
• Probleemstelling/ doelstelling: Uit een gesprek met het hoofd van de afdeling Bouwen en 

Milieu is gebleken dat diepgaand onderzoek naar de doelmatigheid van het verlenen van 
milieuvergunningen niet wezenlijk van belang is. Hierdoor is besloten in overleg met de 
gemeentecontroller, om het onderzoek te beperken tot onderstaande opsommingen van 
gegevens. 
De milieuvergunning is te splitsen in 3 sectoren, t.w.:. oprichtingsvergunningen, 
uitbreidings- en wijzigingsvergunning, revisievergunning, uitbreidings- en 
wijzigingsvergunning, revisievergunning. 
Het aantal vergunningen van de afgelopen jaren bedraagt:
2002, 2003, 2004: 10
2005  17
2006  11
De komst van het activiteitenbesluit zorgt ervoor dat nog meer bedrijven onder algemene 
regels vallen zodat er minder vergunningen nodig zijn. 

• Conclusies: 
o In Stramis zit een procedureschema voor de bewaking van de procesgang 

vergunningverlening. In mei 2007 zijn er 7 aanvragen in behandeling.
o Men is bezig met het verkorten van de doorlooptijd maar het halen van de 

wettelijke termijn is niet altijd van belang voor de aanvrager i.v.m. de 
ontvankelijk verklaring.

o Er is geen taakstelling aanwezig

15 Deelvraag 14: Tijdsregistratie 2009, pagina 34
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o Er wordt voldaan aan de minimale eisen van de wetgeving maar er worden geen 
extra taken uitgevoerd.

• Aanbevelingen: 
o Werk aanvragen af binnen de termijn en wanneer deze niet wordt behaald moet 

de reden kunnen worden verklaard.
o Stel een medewerker in voor het toezien op registratie en bewaking van 

procedures.
o Stel een verantwoordelijke medewerker van juridische zaken in voor het maken 

van een beschikking, het verzorgen van de correspondentie, het beoordelen 
van de zienswijze en het behandelen van bezwaar en beroep.

10.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Er werden op het moment van het onderzoek geen risico's gelopen. Voor het verlenen van 
milieuvergunningen gold een wettelijke termijn van 6 maanden welke werd gesteld in de wet 
milieubeheer. Deze werd doorgaans niet gehaald maar hier zaten verder geen sancties op. Ook waren 
er volgens het onderzoek gegronde redenen voor het niet behalen van de wettelijke termijn.

10.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Naar aanleiding van het onderzoek naar 'De doelmatigheid van het verlenen van 
milieuvergunningen' is in zekere zin actie ondernomen. Er is beter gestuurd op het halen van 
de termijnen. Dit is jaarlijks gerapporteerd in het milieujaarverslag en wordt ook meegenomen 
in de maandelijkse bestuurlijke rapportages. Voor de uitvoering van het onderzoek was al 
duidelijk dat er een overgang zou komen naar omgevingsvergunningen, dit is de reden dat het 
onderzoek beperkt is uitgevoerd. Door de beperking van het onderzoek zijn er geen conclusies 
en aanbevelingen gekomen die veranderingen in beleid en uitvoering met zich mee zouden 
moeten brengen. Wanneer er behoefte bestaat naar inzicht in de huidige situatie, met in het 
achterhoofd dat het destijds gevoerde onderzoek beperkt is uitgevoerd is het raadzaam dit 

onderzoek nogmaals uit te voeren. 
17

Deelvraag 11: Overheadkosten en vaststellen urentarief 
2008

11. Heeft het onderzoek 'Overheadkosten en vaststellen uren tarief 2008' daadwerkelijk geleid 
tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

11.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Met ingang van 1 mei 2008 is de nieuwe organisatie van kracht en is het 

directiemodel ingevoerd. Hierbij zijn we afgestapt van sectoren. Tot en met de begroting 
2008 is er binnen de gemeente gekozen 3 uurtarieven per sector vast te stellen voor 
externe producten en 3 voor interne producten waardoor we dus in totaal 18 tarieven 
kennen. Voor de begroting 2009 is het van belang om hier een aanpassing in door te 
voeren. Om tot een uurtarief te komen maken we ook gebruik van overheadkosten. Vandaar 
dat ook deze kosten opnieuw bekeken moeten worden. In gemeenteland wordt heel 
verschillend omgegaan met de kosten van overhead. Dit is het gevolg van de mate van 
vrijheid die de gemeenten hierin hebben. Doorgaans is het uitgangspunt dat alle kosten die 
rechtstreeks verband houden met een product hier verantwoord moeten worden. 

• Probleemstelling: Op welke wijze vindt binnen de gemeente de vaststelling van het uren 
tarief plaats en hoe dient te worden omgegaan met de overhead. 

• Doelstelling: Inzicht krijgen in de kosten welke momenteel gerekend worden tot de 
overhead en nagaan of deze terecht zijn of eventueel rechtstreeks toe te rekenen zijn aan 
de producten of dat er kosten worden toegerekend aan producten die in feite tot de 
overhead behoren. 

17 Deze deelvraag wordt verder toegelicht in bijlage VI

19



Inzicht krijgen in de vaststelling van het uren tarief en hoe een nieuwe opzet te maken voor 
de nieuwe organisatie. 

• Conclusies: 
o Voor het bestuur worden niet alle overheadkosten meegenomen maar alleen die 

op basis van m2.
o De vastgoed administratie wordt als overhead toegerekend aan de sector 

ruimte.
o Binnen de gemeente Goirle zijn er 3x6 tarieven. Door te kiezen voor een 

dusdanige opbouw is er sprake van een gemiddelde per groepering welke 
behoorlijk afwijkt van de werkelijkheid.

• Aanbevelingen:
De volgende posten zouden onder de overhead moeten worden meegenomen:

o Indirect productieve uren secretaris (80%) adjunct directeur (40%), afdelingshoofden 

(70%) en werkleiders (20%) module senior (20%)18

o Overige personeelskosten, Lasten voormalig personeel, Juridische dienstverlening, 
Beheer document en digitaal gebonden informatie, Facilitaire services, Huisvesting 
gemeentelijk apparaat, Communicatie en voorlichting, Organisatie en personeel, 
Salarisadministratie, Informatisering, Budgetcyclus, Financiële dienstverlening

• Ook de salarissen van de volgende afdelingen/functies zouden volledig moeten worden 
meegenomen:

o Afdeling ondersteuning (behoudens medewerker verzekeringen), Stafeenheid BDO 
(behoudens medewerkers kabinetszaken en juridische medewerker bezwaarschriften), 
Gemeentecontrol, Receptie

o Salarissen van de afdeling ondersteuning volledig meenemen
o Salarissen van de stafeenheid BDO (Behoudens medewerker kabinetszaken en 
juridisch medewerkers bezwaarschriften) volledig meenemen.

o Salarissen van gemeentecontroll volledig meenemen. 
o Salarissen van de receptie volledig meenemen. 

o Alle overheadkosten verdelen op basis van fte. inclusief griffie. Een percentage van 
overheadkosten op basis van aantal bestuursleden meenemen.
o De kostenplaats vastgoedadministratie op nemen als product bij de afdeling realisatie 
en beheer en deze na afloop van het dienstjaar percentage gewijs  verdelen over de afdeling 
realisatie en beheer en de afdeling ontwikkeling. 
o Uurtarieven vaststellen per salarisschaal waardoor doorberekening veel meer bij de 
werkelijkheid komt. Dit houdt in dat we uurtarieven zouden moeten vaststellen voor de 
schalen 2 t/m 14.
o De salariskosten van de medewerker verzekeringen op basis van de uurtarief 
doorberekenen naar afgesloten verzekeringen.
o Kostenplaatsen centrale staf en ruimte & welzijn vervangen door een kostenplaats 
gemeente.
o Vanuit de kostenplaats gemeente alles doorberekenen op basis van de nieuw te 
maken uurtarieven.

o Opstellen notitie verdeling indirecte kosten Goirle (afd. ondersteuning).

11.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
De gemeente loopt het risico op verkeerd berekende uurtarieven waardoor het risico op het mislopen 
van financiële middelen bestaat. 

11.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Algehele conclusie: De aanbevelingen uit het onderzoek 'Overheadkosten en vaststellen urentarief 
2008' zijn op 1 na allemaal overgenomen. In overleg met de wethouder financiën19 is besloten de 
urentarieven niet per salarisschaal vast te stellen. De meerwaarde hiervan bleek niet voldoende op te 

18  J. Hoefmans, Verdeling personeelskosten 2014

19  T. van der Heijden, wethouder financiën gemeente Goirle (VVD)
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wegen tegen de kosten die het met zich mee zou dragen wanneer de huidige situatie zou worden 
omgezet. De grootste reden hiervoor was het gebrek aan mankracht binnen de gemeente Goirle om 
dit te realiseren. 20

Deelvraag 12: Inhuur externen 2008

12. Heeft het onderzoek 'Inhuur externen 2008' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

12.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?

• Aanleiding: Onderzocht wordt de doelmatigheid van het inhuren van externen. Onder 

externen wordt in dit kader verstaan: onderzoeksbureaus, inhuurkrachten en adviseurs van 
buiten de eigen organisatie. 

• Probleemstelling: Hoe doelmatig wordt er binnen de gemeente omgegaan met de inhuur 

van externen?

• Doelstelling: Het onderzoek dient inzicht te verschaffen in de vraag of de noodzaak van het 

inhuren van externen kan worden aangetoond, de kosten die daarmee gepaard gaan en de 
wijze van buiten de eigen organisatie.

• Conclusies: 

o Het doen van uitgaven voor inhuur van externen is onvermijdelijk in gemeentelijke 

organisaties. Op tal van terreinen is specialistische kennis zodanig van aard en 
omvang dat deze binnen de eigen formatie niet voorhanden is. 

o De kosten voor externe inhuur zijn vanaf 2006 sterk beïnvloed door het traject van 
organisatieontwikkeling. Vanaf medio 2008 is een afnemende tendens waarneembaar.

o Bij besluitvorming omtrent externe inhuur is in het verleden niet in alle gevallen een 
integrale afweging gemaakt van alle relevante aspecten. Vastgesteld is dat de directie 
inmiddels maatregelen ter zake heeft getroffen, in die zin dat is afgesproken dat 
besluitvorming in het CMT wordt afgewogen, waarna de directie beslist.

o Het heeft geruime tijd ontbroken aan een helder inzicht in de volledige omvang van de 
externe inhuur, de daarmee gepaard gaande kosten en dientengevolge de 
beheersbaarheid. 

o Teneinde een doelmatige beheersing van procedures en bewaken van budgetten te 
garanderen is een beschrijving van de administratieve organisatie opgesteld in de vorm 
van een format en besluitvormingsafspraken.

o Voor het inhuren van externe formatie is structureel geld binnen de begroting beschikbaar. 
Daarnaast wordt in incidentele gevallen de ruimte benut die ontstaat bij vacatures. 
Wanneer dekkingsmiddelen ontoereikend zijn moeten meerkosten ten laste van 
onvoorzien en / of het exploitatieresultaat worden gebracht.

o Op basis van het thans aanwezige inzicht in de tijdelijke formatie voor 2008 is de 
prospectie dat de totaalkosten vrijwel geheel worden gecompenseerd door het aanwezige 
vacature voordeel over hetzelfde jaar, dit terwijl bij de tweede bestuursrapportage nog een 
tekort van € 101.00,00 is begroot.

• Aanbevelingen:

o Het maken van een integrale (algemeen geldende) afweging over doelen, beoogde 
resultaten en middelen, gemaakt vanuit een brede visie op de toekomst enerzijds en de 
reguliere bedrijfsvoering anderzijds, dient zowel op het niveau van de directie als op 
managementniveau plaats te vinden. Het onderwerp vraagt een continu kritische 
benadering. Maandelijkse agendering in het directie overleg en elk kwartaal binnen het 
CMT wordt aanbevolen.
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o De ontworpen procedure waaraan alle betrokkenen bij het inhuren van externen worden 
gehouden (AO beschrijving) dient alle relevante beslispunten (nut, noodzaak, kosten, 
tijdsaspect, kwaliteitsafweging etc.) te bevatten.

o Vanaf 2009 wordt gewerkt met afdelingsplannen. Per afdeling kan worden ingeschat 
welke externe inhuur nodig is omdat eigen expertise niet voorhanden is. Aangegeven kan 
daarbij worden ten lasten van welk budget of krediet (investeringen) de kosten kunnen 
worden geboekt. In alle andere gevallen beperkt het budget zich tot de middelen die 
vrijvallen uit vacatures. Wanneer blijkt dat deze middelen ontoereikend zijn kan niet 
worden ingehuurd, tenzij er dienaangaande een bestuurlijke beslissing wordt genomen. 
De directie kan deze afweging, na beraad in het CMT, maken.

12.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Het risico dat wordt gelopen wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan is het risico op het 
overschrijden van budgetten. Wanneer er geen duidelijk inzicht bestaat in de beoogde doelen en 
resultaten die behaald moeten worden met bepaalde middelen kan de inhuur van externen ook niet 
goed worden begroot. 

12.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Naar aanleiding van de gehouden interviews met de inkoopadviseur21 en de gemeentecontroller22 zijn 
de volgende conclusies te trekken:
Het is voor afdelingshoofden niet meer mogelijk om zelfstandig opdrachten voor het inhuren 
van externen uit te zetten. Alle opdrachten hebben goedkeuring van de afdeling P&O nodig. De 
afdeling P&O beschikt over een database waarin de resultaten en beoogde doelen van 
externen staan en welke kennis niet in huis is. De medewerkers van de afdeling P&O 
beoordelen de volgende aspecten bij het inhuren van externen: nut, noodzaak, kosten, 
tijdsaspect, kwaliteitsafweging. Zij bewaken ook de financiële middelen met betrekking tot het 
inhuren van externen. Hierbij wordt bepaald ten laste van welk budget of krediet de kosten 
kunnen worden geboekt. De inhuur van externen is Europees aanbesteed en hieruit is een 
samenwerking met Flexwerk Brabant tot stand gekomen. Dit onderzoek heeft dus zichtbaar 
geleid tot veranderingen, verbeteringen en wijzigingen in beleid en bestuur.

Deelvraag 13: Volledigheid bestanden voor 
belastingheffing 2008

13. Heeft het onderzoek 'Volledigheid bestanden voor belastingheffing 2008' daadwerkelijk 
geleid tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

13.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?

• Aanleiding: Sinds 1 januari 2007 is de uitvoering van het belastingproces uitbesteed aan de 
gemeente Tilburg. Deze is belast met de uitvoerende werkzaamheden. De belastingopbrengsten 
zijn onderdeel van de baten van de gemeente Goirle. Het onderzoek moet zeker stellen dat 
voldoende geborgd is dat sprake is van volledigheid en juistheid van de opbrengsten uit 
belastingen. Het risico dat opbrengsten onvolledig worden verantwoord moet worden uitgesloten. 

• Probleemstelling: Hoe volledig zijn de bestanden voor belastingheffing van de gemeente Goirle?

• Doelstelling: Het onderzoek wordt gedaan naar de volledigheid en juistheid van de gerealiseerde 
belastingopbrengsten. Het risico dat opbrengsten onvolledig worden verantwoord moet worden 
uitgesloten. 

• Conclusies: 

21 I. van Beers, inkoopadviseur 

22  S. de Knegt, gemeentecontroller
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o Zowel uit de gehouden interviews als uit controle op de procesgang en de daaruit 
voortvloeiende administratie is gebleken dat een goede monitoring plaats vind op de 
realisatie van belastingopbrengsten.

o Uitbesteding van de totale procesgang naar de gemeente Tilburg heeft niet geleid tot 
lagere opbrengsten. Door het feit dat twee maal per jaar managementinformatie wordt 
verstrekt bestaat het noodzakelijke inzicht in de aanslagoplegging, openstaande 
vorderingen etc.

o Interne controle heeft tot nu toe vanuit Goirle plaatsgevonden, doch in overleg met de 
accountant wordt gestreefd naar interne controle door de gemeente Tilburg en review 
door de accountant van dezelfde gemeente. Dit op basis van een werkprogramma 
opgesteld door onze accountant.

• Aanbevelingen: De afspraak inzake de interne controle op de volledigheid en juistheid van de 
belastingsopbrengsten en de controle daarop door de accountant van de gemeente Tilburg 
(conform het model dat door onze accountant wordt aangereikt) schriftelijk vastleggen in een brief 
aan de gemeente Tilburg.

13.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Er wordt wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan een financieel risico gelopen. De kans 
bestaat dat de gemeente Goirle belastingopbrengsten misloopt en dus een deel van inkomsten 
verliest. Een goede communicatiestoom wordt vereist om de benodigde managementinformatie te 
verkrijgen en het doen van steekproeven mogelijk te maken. Wanneer de benodigde informatie 
hiervoor niet (tijdig) beschikbaar is kan geen controle worden uitgevoerd. Gaten die ontstaan in de 
begroting worden niet (tijdig) opgemerkt. De kans bestaat dat de accountant hierdoor de 
accountantsverklaring niet afgeeft voor het betreffende jaar. 
13.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
De huidige situatie van de volledigheid van bestanden voor belastingheffing is inmiddels veranderd. In 
de huidige situatie zijn alle aanbevelingen uit het onderzoek inmiddels gerealiseerd en heeft dit dus 
veranderingen, verbeteringen en wijzigingen in beleid en uitvoering met zich mee gebracht. Het 
onderbrengen van de belastingbestanden bij de gemeente Tilburg is beëindigd. Ondanks deze 
verandering zijn de aanbevelingen al dan niet naar aanleiding van het onderzoek opgevolgd. Het risico 
op het ontbreken van de goedkeuring van de accountant op de jaarrekening is hiermee verholpen. 
Ook het risico op het mislopen van belastinginkomsten is door interne en externe controle afgenomen. 
De huidige situatie beantwoordt voldoende aan de destijds gedane aanbevelingen, hierdoor is het niet 
nodig het onderzoek opnieuw uit te voeren. Wel is het van belang de risico's die in het verleden zijn 
gelopen in de huidige situatie te bewaken. Strenge controle op het nakomen van gemaakte afspraken 
met externe bedrijven is hierbij een noodzaak.23

Deelvraag 14: Tijdsregistratie 2009

14. Heeft het onderzoek 'Tijdsregistratie 2009' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

14.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?

• Aanleiding: Het object is gedefinieerd als het doen van onderzoek naar de doeltreffendheid van 
het registreren van tijd. Tijdsregistratie bij de gemeente Goirle vindt plaats door middel het gebruik 
van een “prikklok” systeem. Gebruikt wordt een softwaretoepassing waarbij door middel van een 
badge registratie plaatsvindt. Gebruikt wordt het programma Captor van Efficiënt people solutions. 
Het pakket is zodanig opgebouwd dat werktijden, pauzetijden, afwezigheid, verlof, ziekte e.d. 
kunnen worden geregistreerd.

• Doelstelling: Inzicht krijgen in de doeltreffendheid van het gedetailleerd uren 

verantwoorden en de frequentie ervan.
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• Probleemstelling: Op welke wijze vindt binnen de gemeente de tijdsregistratie plaats en is 

dit de meest doeltreffende manier?

• Aanbevelingen:
o Op managementniveau kan een discussie worden gevoerd over het meer sturen op 

taakvolwassenheid en te leveren prestaties. Neem een besluit tot wijziging van de methodiek 
van tijdsregistratie of algehele afschaffing na raadpleging van de Ondernemingsraad. 
Wanneer de regeling flexibele werktijden gehandhaafd kan blijven zal discussie zich mogelijk 
alleen concentreren op het verlofsparen.

o Wanneer gekozen wordt voor onverkort handhaven van de bestaande systematiek is het zaak 
afspraken te maken over een uniforme wijze waarop de naleving wordt gecontroleerd en 
gehandhaafd.

14.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Er worden geen risico's gelopen.

14.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?

Naar aanleiding van gehouden interviews met de gemeentecontroller
24

 en de medewerker 

financiën
25

 is de volgende conclusie te trekken: Het onderzoek 'Tijdsregistratie 2009' heeft 
zichtbaar geleid tot veranderingen in beleid en uitvoering. Na afloop van het onderzoek is de 
discussie over het registreren van uren op gang gekomen. Er is een duidelijke scheiding 
ontstaan tussen voor- en tegenstanders van tijdsregistratie. De groep medewerkers die 
voorstander is van het tijdschrijven vind het fijn hun gemaakte uren te bewaken. Werken zij een 
week wat meer dan willen zij er op toezien dat de gemaakte uren in de komende werken worden 
gecompenseerd. Tegenstanders daarentegen vertrouwen op de eerlijkheid van de 
medewerkers en het vertrouwen dat medewerkers zelf verantwoordelijk kunnen zijn voor de 
compensatie van + of - uren. De zogenaamde prikklok hangt aan de muur en behoeft verder 
weinig/geen onderhoud. Wel is het systeem inmiddels erg verouderd en is er inmiddels een 
update nodig.
Het onderzoek heeft geleid tot een brede discussie over het verschil tussen een 
aanwezigheidsregistratie en het reguleren en sturen van output. De organisatie heeft inmiddels 
gekozen voor het loslaten van tijdsregistratie en het sturen op prestaties binnen 
overeengekomen werktijden. De invoering hiervan is gepland in het eerste kwartaal van 2014.

Deelvraag 15: Subsidieverstrekkingen 2009

15. Heeft het onderzoek 'Subsidieverstrekkingen 2009' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

15.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?

• Aanleiding: Door het verstrekken van subsidies wordt doorgaans beoogd dat de activiteiten van 
de gesubsidieerde bijdragen aan de realisatie van beoogde maatschappelijke effecten en daaraan 
gerelateerde doelen. Opvattingen over subsidieverstrekking in zijn algemeenheid zijn de laatste 
jaren aan wijzigingen onderhevig. Zo worden op veel plaatsen oude, vaak vrijblijvende 
subsidieverstrekkingen omgezet in prestatieovereenkomsten. Exploitatiesubsidies worden soms 
vervangen door budgetsubsidies. In het verlengde hiervan ligt de vraag voor de hand: welke 
prestaties komen er tot stand en wat is het maatschappelijk effect daarvan?

• Probleemstelling: Het onderzoek dient zich te verschaffen in de vraag of inzicht bestaat in 

de realisering van vooraf gestelde doelen. Kan worden vastgesteld of het verstrekken van 
subsidie bijdraagt aan het beoogd maatschappelijk effect?

24 S. de Knegt, gemeentecontroller

25 J. Hoefmans, financieel medewerker
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• Doelstelling: Hoe doeltreffend is het subsidiebeleid van de gemeente Goirle?

• Conclusies:
o De wijze waarop subsidieverstrekking dient plaats te vinden is in Goirle op correcte wijze 

verankerd in verordeningen.
o In de algemene subsidieverordening 2006 is aangegeven dat de gemeente Goirle werkt 

met beleidsgestuurde contractfinanciering. In de praktijk wordt dit instrument echter nog 
slechts in een drietal gevallen toegepast. In drie andere gevallen is een 
uitwerkingsovereenkomst in voorbereiding. In alle overige gevallen ontbreekt een 
omschrijving van het beoogd effect en is geen sprake van een helder inzicht in te bereiken 
doelen en prestaties.

o Van de verstrekte subsidies (totaalbedrag € 2,4 miljoen) kan op dit moment slechts de 
doeltreffendheid van een drietal verstrekkingen (tot een bedrag van € 1,06 miljoen) 
worden getoetst.

o Bij het ontbreken van vastgelegde omschrijvingen van effect, doel en prestaties kan de 
maatschappelijke relevantie van subsidieverstrekking in een aantal gevallen niet worden 
vastgesteld.

o Niet in alle gevallen is sprake van de aanwezigheid van een specifiek beleidskader. 
Subsidiëring is in bepaalde gevallen mogelijk gebaseerd op geldend algemeen beleid, 
historische grondslagen, of is vanuit het aanbod gestuurd. 

o Benchmarking vindt slechts beperkt plaats.

• Aanbevelingen:
o Subsidiëring dient een instrument te zijn waarmee de gemeente beoogde effecten en 

beleidsdoelen wil realiseren. Subsidie krijgt dan meer het karakter van een stimuleringsmiddel 
in plaats van een vaste inkomensbron voor een instelling of vereniging. Beleidsgestuurde 
contractfinanciering kan daarbij een belangrijk hulpmiddel zijn. Aanbevolen wordt dit 
instrument in toenemende mate te gebruiken, met name bij de grotere subsidiëringen.

o Bij verstrekking van subsidie dient stil te worden gestaan bij de maatschappelijke relevantie.
Het opstellen van een doelen boom kan daarbij een belangrijk hulpmiddel zijn. Bij het 
vaststellen van nieuw beleid of het herijken van bestaand beleid kan deze methode worden 
toegepast.

o Om inzicht te verkrijgen in alle relevante aspecten van een subsidie verdient het aanbeveling 
een format in te vullen. Zodra dit overzicht volledig is kan de doeltreffendheid eenduidig, 
eenvoudig en systematisch worden getoetst en zo nodig worden bijgesteld.

o Heroverweeg alle subsidies zoals deze thans worden verstrekt aan de hand van de hiervoor 
aangereikte methodieken. Stop met subsidiëring van die zaken waarbij de maatschappelijke 
relevantie ontbreekt.

o Doe aan benchmarking om meer inzicht te krijgen in de omvang van subsidieverstrekking in 
gemeenten in de regio. 

15.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Het risico dat wordt gelopen is dat subsidies onrechtmatig worden verstrekt. Beleidsdoelstellingen 
worden niet gehaald en er is dus sprake van verspilling van geld.

15.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Het onderzoek 'Subsidieverstrekkingen 2009' heeft bijgedragen aan veranderingen, verbeteringen en 
wijzigingen in beleid en uitvoering. Er is inmiddels een nieuw beleid genaamd 'Back to basics'. Bij het 
maken van dit beleid zijn de onderzoeken 'Subsidieverstrekkingen welzijn 2006' en 
''Subsidieverstrekkingen 2009'' meegenomen. De toenmalige onderdelen die vielen onder de wmo zijn 
inmiddels samengevoegd in dit nieuwe beleidsplan. Omdat in het onderzoek 'Subsidieverstrekkingen 
welzijn 200626' al uitgebreid wordt ingegaan op de huidige situatie van subsidieverstrekking en de 
uitleg over de werking met Back to Basics wordt dit niet nogmaals behandeld. 

26 Deelvraag 5: Subsidieverstrekkingen welzijn 2006, pagina 17 & 18 
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Deelvraag 16: Verbonden partijen 2010

16. Heeft het onderzoek 'Verbonden partijen 2010' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

16.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Is niet duidelijk genoemd in het onderzoeksrapport 'Verbonden partijen 2010'.
• Probleemstelling: Hoe doelmatig is de wijze waarop de relatie tussen de Gemeente Goirle en de 

met haar Verbonden Partijen is ingericht?
• Doelstelling: Het onderzoek moet antwoorden geven op de vraag of op een doelmatige wijze een 

relatie met de betrokken partijen wordt onderhouden. Daarbij is belangrijk of voldoende inzicht 
bestaat in realisatie van doelen van de samenwerking met de partij in kwestie, of risico’s kunnen 
worden herkend en alle relevante informatie tijdig én volledig beschikbaar is.

• Conclusies: 
o Er bestaat inzicht in de realisatie van de doelen van de Verbonden Partijen van de 

gemeente Goirle. Partijen rapporteren, dienen begrotingen en jaarverslagen in en 
informeren de gemeente daaromtrent. Ambtelijk wordt daarover gerapporteerd via de 
geëigende kanalen.

o Voor wat betreft de gemeenschappelijke regelingen is per regeling een verantwoordelijk 
ambtenaar (account manager) aangewezen. 

o In het verleden (2005) gesignaleerde knelpunten op bestuurlijk, organisatorisch en 
financieel vlak zijn voortvarend opgepakt. 

o Beheertechnisch is nog steeds sprake van het probleem van het niet aansluiten op de 
planning- en controlecyclus van de gemeente. Inventarisatie heeft geleerd dat gemeenten 
in West-Brabant en in Brabant-Noordoost er in geslaagd zijn een gezamenlijk beleid te 
dien aanzien te ontwikkelen, waaraan partijen zich conformeren.

• Aanbevelingen:
o Het geslaagde initiatief in de regio's West-Brabant en Brabant-Noordoost vormt 

aanleiding om ook in Midden-Brabant te komen tot algemene uitgangspunten voor 
beleidsmatige en financiële aansturing van Verbonden Partijen. Het opstellen en 
door betrokken gemeenten laten bekrachtigen van een gezamenlijke Kadernota 
vereist draagvlak bij alle aan de Verbonden Partij deelnemende gemeenten. 
Tot nu toe is er echter nauwelijks reactie van de buurgemeenten. Zowel 
bestuurlijk als ambtelijk kan hierop actie worden ondernomen. Te denken valt aan 
het ROM overleg, de Kring van gemeentesecretarissen en het regionale overleg van 

de hoofden Financiën, Middelen en Control. 

16.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Wanneer er geen gezamenlijke uitgangspunten voor beleidsmatige en financiële aansturing tot stand 
komen bestaat het risico dat de gemeente de jaarstukken en de begroting van één of meerdere 
Verbonden Partijen niet tijdig ontvangt. Als dit het geval is zou dat kunnen leiden tot onjuiste ramingen 
in de begroting en onjuiste balansposten in de jaarrekening van de gemeente.

16.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering? 
Uit het gehouden interview met de gemeentecontroller27 zijn de volgende conclusies te trekken. De 
gedane aanbeveling tot het opstellen van algemene uitgangspunten voor beleidsmatige en financiële 
aansturing van Verbonden Partijen (een zogenaamde Kadernota) is niet tot stand is gekomen.
Zowel in vergadering van het ROM overleg, als in het overleg van gemeentesecretarissen, is 
aangedrongen op tijdige verzending van vergader- en begroting- en jaarrekeningstukken. Deze 
oproep is kennelijk effectief geweest want betreffende stukken komen de laatste jaren (vanaf 2010), 
een enkel uitzonderingsgeval daargelaten, op tijd. Binnen de reguliere planning- en controlcylus van 
de gemeente kunnen de stukken worden afgedaan. 
De gedane aanbeveling heeft dus niet geleid tot opvolging in die zin dat een gezamenlijk kader is 
afgesproken. In de praktijk blijkt dat, doordat de Verbonden Partijen inhoudelijk wel gevolg geven aan 

27 S. de Knegt, gemeentecontroller/ adj. gemeentesecretaris
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de wens tot tijdigheid en volledigheid van de betreffende informatie, het probleem als zodanig op een 
pragmatische wijze is opgelost.

Deelvraag 17: Vergaderingen 2010

17. Heeft het onderzoek 'Vergaderingen 2010' daadwerkelijk geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

17.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Probleemstelling: Het onderzoek dient inzicht te verschaffen in de vraag of efficiënt wordt 

vergaderd en of de vergaderingen het gewenste resultaat opleveren.
In het onderzoek worden vragen gesteld over nut en noodzaak van vergaderingen. Het 
onderzoek dient inzicht te verschaffen in de hoeveelheid van 
overlegvormen/vergaderingen, het aantal deelnemers en de tijd die daarmee gemoeid is. 

• Doelstelling: Zowel de doelmatigheid als doeltreffendheid van vergaderingen  binnen de 
ambtelijke organisatie van de gemeente Goirle worden onderzocht.  

• Conclusies: 

o Het percentage van de werktijd dat aan vergaderingen wordt besteed ligt landelijk 

op 10%, waarbij overheidsorganen doorgaans een hoger percentage hebben dan 
het bedrijfsleven. In Goirle is het percentage 14%. Geënquêteerden geven aan dat 
ze de vergaderduur vaak te lang vinden.

o Vergaderingen beginnen doorgaans op tijd, hebben een agenda en worden meestal 

goed geleid.

o De onderwerpen worden meestal als belangrijk en effectief ervaren, elkaars inbreng 

wordt gewaardeerd.

o De frequentie van de gemiddelde vergadering is een punt van aandacht.

o Uit de open vragen blijkt dat de effectiviteit kan worden verbeterd door een betere 

inhoudelijke voorbereiding van de deelnemers en door een zakelijkere manier van 
vergaderen na te streven. 

• Aanbevelingen:

o De waardering voor inhoud, opbrengst en voorzitterschap zijn van dien aard dat 

wordt ontraden daarop enige actie te ondernemen. 

o Efficiency en effectiviteit kan worden vergroot door:

 Kritisch te kijken naar de frequentie van de vergaderingen.

 Het bekorten van de gemiddelde vergaderduur en het zakelijker. vergaderen. 
Instrumenten die daarbij horen zijn: het benoemen van een eindtijdstip en het 
handhaven daarvan. Ook het beperken van de rondvraag kan daartoe een 
middel zijn.

o Het beperken van het aantal deelnemers, in combinatie met het kritisch kijken naar 

wie er aanwezig behoort te zijn bij welk agendapunt.

17.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Vergaderen is een groot deel van tijdsbesteding binnen de gemeente Goirle. Het risico dat wordt 
gelopen wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan is een efficiency risico. Omdat er een groot 
deel van de werktijd wordt besteed aan vergaderen is het van groot belang vergaderingen zo 
doelmatig en efficiënt mogelijk te laten plaatsvinden. 
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17.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Om na te kunnen gaan of het onderzoek ‘vergaderingen 2010’ werkelijk heeft geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering is de enquête vergaderingen 
2010 aangescherpt overgedaan. Deze enquête ‘vergaderingen 201328’ is gehouden in de periode van 
30 september tot 1 november 2013. Het totale aantal deelnemers is 62 waarvan 54 deelnemers de 
enquête geheel hebben ingevuld. Gekozen is om alleen de volledig ingevulde enquêtes mee te nemen 
in dit onderzoek. 29

 
De doelmatigheid en effectiviteit van vergaderingen binnen de gemeente Goirle is sinds 2010 in 
zekere mate toegenomen. Het aantal vergaderingen en het percentage van de werktijd die hieraan 
wordt besteed is vrijwel gelijk gebleven. Medewerkers (die in 2010 al werkzaam waren bij de 
gemeente Goirle) geven aan dat zij over het algemeen geen verschil zien tussen de huidige 
vergadercultuur en die in 2010. Wanneer er echter per aspect naar de doelmatigheid wordt gevraagd 
komt er toch een zichtbare verbetering naar voren. Opvallend is dat punten als de frequentie, 
vergaderduur, aantal deelnemers, begin- en eindtijd, beschikbaar stellen van de agenda en 
vergaderstukken beter scoren dan in 2010. Gezien het feit dat het vorige onderzoek hier 
aanbevelingen toe heeft gedaan is er toch van een succes te spreken. Wanneer er zichtbaar 
negatieve veranderingen in de vergadercultuur optreden is het raadzaam hier leidinggevenden 
nogmaals op te laten sturen. 

 

Deelvraag 18: Omvang personeelsformatie 2011

18. Heeft het onderzoek ''Omvang personeelsformatie 2011'' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

18.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Is niet duidelijk genoemd in het onderzoeksrapport 'Omvang 

personeelsformatie 2011'.
• Doelstelling: Het onderzoek dient inzicht te verschaffen in de relatie tussen de 

werkomgeving en de inzet van personeel. Is er sprake van een voldoende, te ruime of te 
krappe personeelsformatie. Een vergelijking met gemeenten van soortgelijke grootte wordt 
tot stand gebracht. Rekening dient te worden gehouden met het feit dat taken uitbesteed of 
in samenwerkingsverband worden uitgevoerd. 

• Conclusies: De formatie van het huidige ambtelijk apparaat is vastgesteld op basis van een 

organisatieonderzoek uit 2008 en de becijferde formatie is niet toegekend door de 
gemeenteraad?
De gemeente Goirle heeft een aantal taken uitbesteedt. Alom heerst de gedachte dat Goirle 
het moet doen met een kleine personeelsformatie. Het onderzoek Berenschot bevestigd dit 
vermoeden. 

o Zowel de bruto als netto formatie is klein en ruim onder zowel het landelijk als het 

gemiddelde van de gemeenten van vergelijkbare grootte.

o Het ziekteverzuimpercentage is lager dan gemiddeld in de grootteklasse. 

o Bij de uitvoering van de primaire processen is alleen de formatie voor sociale 

voorzieningen en MD groter dan het gemiddelde van de grootteklasse. Voorts is de 
formatieomvang van de overhead taken groter dan gemiddeld.

o De totale formatie is over een periode van 8 jaar met 7 fte. gestegen. De formatie 

van primaire processen is nagenoeg gelijk gebleven. 

28 J. de Volder, enquête vergaderen 2013 (bijlage)

29 Deze deelvraag wordt verder toegelicht in bijlage VI
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• Aanbevelingen: De uitkomsten van het onderzoek zijn zonder meer positief. Toch is het 

altijd gewenst de formatie blijvend kritisch tegen het licht te houden. Het 
collegeprogramma 2010-2014 geeft immers aan dat gekoerst moet worden op het 
''optimaliseren van de efficiency van taken uitgevoerd door de eigen organisatie en door 
derden'' Daarbij wordt een bedrag van €200.000,00 genoemd. 

Het verdient aanbeveling bij de uitvoering van de takendiscussie en het daaraan gekoppelde 
bezuinigingstraject de uitkomst van de gehouden benchmark te betrekken?

18.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Het in de gemeentebegroting opgenomen budget voor de personeelsformatie is een normbedrag 
waaraan de organisatie zich moet houden. Wanneer binnen de beschikbare middelen te weinig 
formatie zou worden ingezet brengt dit het risico van overbelasting van de aanwezige formatie met 
zich mee. Als oplossing van problemen zou dan externe (en duurdere) formatie moeten worden 
ingezet. Wanneer de bestaande formatie niet elk jaar wordt afgestemd op het aanwezige takenpakket 
bestaat anderzijds ook het risico van teruglopende efficiency in de zin van te veel medewerkers voor 
het aantal te verrichten taken.

18.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
De conclusies van het destijds gehouden onderzoek waren positief30, de aanbeveling om de formatie 
kritisch te blijven volgen is opgevolgd.
Uit overzichten van de personeelsformatie in zowel de begroting als de jaarrekening van de gemeente 
kan worden afgeleid hoe het verloop van de formatie is.
De werkeenheid P&O binnen de stafeenheid verstrekt verder periodiek overzichten aan de directie 
waarin de vaste zowel als de als de ingehuurde formatie is opgenomen. 
Verzoeken tot wijziging van de formatie worden geagendeerd voor de vergadering van het CMT, 
waarna de directie een besluit daarover neemt. Wanneer een besluit tot extra budget leidt wordt een 
verzoek daartoe aan het college gedaan.
In de afdelingsplannen van de organisatie zijn urenmatrices opgenomen waarin de te verrichten taken 
worden gekoppeld aan de productieve uren per medewerker.
Het verloop van de formatie vanaf het jaar 2010 is als volgt31:
jaarrekening 2010: 115,35 fte
jaarrekening 2011: 114,85 fte
jaarrekening 2012: 114,63 fte
begroting 2013: 118,64 fte
begroting 2014: 117,98 fte

Hieruit kan worden geconcludeerd dat de formatieomvang stabiel te noemen is. 

Deelvraag 19: Meldingen openbare ruimte 2011/2012

19. Heeft het onderzoek 'Meldingen openbare ruimte 2011/2012' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

19.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
Aanleiding: Is niet duidelijk genoemd in het onderzoeksrapport 'meldingen openbare 
ruimte 2011/2012'.

• Probleemstelling: Burgers komen regelmatig met meldingen over de openbare ruimte bij de 
gemeente. Meldingen kunnen mondeling, per brief, mail, telefonisch of via internet worden 
gedaan. Soms worden bestuurders ook rechtstreeks aangesproken over zaken die spelen. 

30 Bureau Berenschot i.o.v. Dhr. S. de Knegt, ''Doelmatigheidsonderzoek personeelsformatie'' (2011)

31 Gemeente Goirle, personeelsformatie 2010 t/m 2014
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Het college wenst inzicht te verkrijgen in de kwaliteit van de afhandeling van de meldingen. 
Hoe is het er mee gesteld? Het serieus nemen van meldingen, de wijze van afhandeling en 
het tempo daarvan bepalen de tevredenheid van inwoners. 

• Doelstelling: Inzicht verschaffen in de werkwijze, de doelmatigheid en zo mogelijk de 
doeltreffendheid van de afhandeling van meldingen en klachten. 

• Conclusies: Het gehanteerd systeem (Melddesk) dwingt tot vastlegging en biedt goede 
informatie over de aard van de meldingen en de wijze van afdoening. Uit het systeem is 
meer managementinformatie te halen dan nu gebeurt. Zo wordt niet bijgehouden wat de 
doorlooptijd is tussen de ontvangst van de melding en de afdoening. Ook wordt de tijd die 
aan het afhandelen van een melding wordt besteed niet gemeten. Over doelmatigheid kan 
dan ook geen conclusie worden getrokken.
Aan expliciete tevredenheidmeting wordt niet gedaan. Binnen het bestek van 
'waartstaatjegemeente' wordt de tevredenheid over de openbare ruimte in algemene zin 
gemeten. De gemeente Goirle scoort daarin zeker niet slechter dan gemeenten in zijn 
algemeenheid dan wel binnen de referentiegroep.

• Aanbevelingen:

o Ontwikkel een procedure waarbij de geldende servicenorm wordt getoetst. Met 

name de controle op het verplichte terugmelden op de melding binnen twee 
werkdagen moet worden geborgd, opdat de werking van de servicenorm kan 
worden gemonitord.

o Ga na of het Melddesk systeem managementinformatie genereert die kan leiden tot 

verbetering van het beheer van de openbare ruimte en/ of afname van het aantal 
meldingen. Onderzoek daarbij de oorzaak van met name stijgingen van het aantal 
meldingen in een bepaalde periode. Bespreek de managementinformatie periodiek 
met de verantwoordelijke portefeuillehouder.

o Ontwikkel een methodiek ter voorkoming van de mogelijkheid dat meerdere 

meldingen over hetzelfde voorval worden geregistreerd. 

o Volg de initiatieven die er binnen nieuwe media genomen worden op het gebied van 

het beheer van de openbare ruimte en ga na of toepasbaarheid daarvan in Goirle op 
termijn wenselijk is. Voorbeelden daarvan zijn: ''Buiten beter'' en 
''verbeterjebuurt.nl''.

19.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Wanneer er niets met dit onderzoek wordt gedaan loopt de gemeente het risico op ontevredenheid bij 
burgers. Het is belangrijk om de kwaliteit van de diensten die de gemeente levert aan de burgers te 
waarborgen. Wanneer de kwaliteit niet wordt gemeten is het waarborgen hiervan moeilijker. 

19.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Naar aanleiding van het onderzoek zijn er wel een aantal zaken veranderd/verbeterd. Er wordt door de 
gemeente ingespeeld op het toenemende gebruik van social media door burgers. Meldingen worden 
overgenomen in Melddesk en het is mogelijk om een mobiele applicatie te koppelen aan Melddesk. Dit 
laatste is echter nog niet gebeurd. Met de komst van een software update van Melddesk wordt een 
deel van de dubbele meldingen voorkomen. De doorlooptijd van meldingen is echter niet verkort. Om 
de doorlooptijd te kunnen verkorten is nieuwe software nodig. De aanschaf hiervan neemt veel tijd in 
beslag en het ziet er niet naar uit dat dit op korte termijn gaat gebeuren. Ook is het nog steeds niet 
mogelijk om de geldende servicenorm te toetsen. Het is belangrijk om kritisch te kijken naar de kosten 
voor kwaliteit. Weeg het belang af van de kosten en de voorhoging van kwaliteit en neem een 
beslissing. Vergeet vooral niet naar de mening van de uivoerende ambtenaren te vragen voor het 
maken van de afweging.32 

Deelvraag 20: Afdoening bezwaarschriften 2012

32 Deze deelvraag wordt verder toegelicht in bijlage VI
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20. Heeft het onderzoek 'Afdoening bezwaarschriften 2012' daadwerkelijk geleid tot 
veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid en uitvoering?

20.1 Wat zijn de belangrijkste punten die in het onderzoek naar voren komen?
• Aanleiding: Is niet duidelijk genoemd in het onderzoeksrapport 'Afdoening 

bezwaarschriften 2012'
• Doelstelling/ doelstelling: Het onderzoek dient inzicht te verschaffen in de werking van de 

afdoening van bezwaarschriften. Meer in het bijzonder dient antwoord te worden gegeven 
op de volgende onderzoeksvragen.

• Centrale vraag: Hoe verhoudt de afdoening van bezwaarschriften zich tot andere 
gemeenten?

Conclusies
33

: 

o Het aantal bezwaarschriften in Goirle is gemiddeld 85. Dat is 13% lager dan 

gemiddeld.

o De afdoeningstermijn verhoudt zich goed tot die van vergelijkbare gemeenten, 

d.w.z. dat de afdoening vlotter verloopt dan gemiddeld. 

o Bij de afdoening valt op dat de categorie ''anders'' groot is.  Wanneer hieruit de 

intrekkingen worden gedestilleerd is de verwachting dat sprake is van een beeld dat 
in de pas loopt met de wijze van afdoening elders. 

o De kosten voor het afdoen van een bezwaarschrift zijn in Goirle lager dan het 

gemiddelde van de referentiegroep. In grotere gemeenten zijn de kosten gemiddeld 
genomen nog lager. 

• Aanbevelingen: Gelet op de hiervoor samengevatte conclusies bestaat geen aanleiding tot 

het (doen) uitvoeren van nader onderzoek, dan wel het nemen van specifieke maatregelen. 
Het verdient aanbeveling de bezwaarschriften die ingetrokken worden als gevolg van 
ingezet overleg dan wel mediation ook als zodanig te registreren. 

20.2 Welke risico's worden er gelopen wanneer er niets met dit onderzoek is gedaan?
Het risico dat wordt gelopen heeft te maken met efficiëntie. Wanneer meer bezwaarschriften kunnen 
worden afgedaan d.m.v. mediation kost het de gemeente minder financiële middelen om de externe 
commissie in te huren. Ook lijdt mediation vaak tot meer tevredenheid bij de burger en de gemeente. 

20.3 Heeft dit onderzoek daadwerkelijk geleid tot veranderingen, verbeteringen en of 
wijzigingen in beleid en uitvoering?
Naar aanleiding van dossieronderzoek en het gehouden interview met de medewerker commissie 
voor bezwaarschriften34 is de volgende conclusie te trekken:
De aanbevelingen die afkomstig zijn uit het onderzoek hebben waar mogelijk veranderingen en 
verbeteringen met zich mee gebracht. Tijdens het onderzoek bleek niet alle informatie te zijn 
meegenomen waardoor aanbevelingen overbodig werden. Uit de registratie van de commissie van 
bezwaarschriften is gebleken dat het totale aantal bezwaarschriften in 2013 is afgenomen. Het aantal 
bezwaarschriften dat valt onder algemene zaken is iets hoger dan in 201235. Het aantal 

bezwaarschriften dat valt onder sociale zaken sterk gedaald van 32 in 2012 naar 22 in 201336. 

33 Bureau Berenschot i.o.v. Dhr. S. de Knegt, '' Doelmatigheidsonderzoek afdoening 
bezwaarschriften'' (2012)

34 L. In ’t Veld, medewerker commissie voor bezwaarschriften

35 L. In ’t Veld, document registratie bezwaarschriften AZ

36 L. In ’t Veld, document registratie bezwaarschriften SoZa
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Bezwaarschriften die worden ingetrokken als gevolg van inzet van mediation werden en worden als 
zodanig geregistreerd onder een aparte categorie in het jaarverslag. Volgens mevrouw In ’t Veld heeft 
Bureau Berenschot tijdens de aanvraag van documenten hier niet naar gevraagd en dit dus in het 
onderzoek over het hoofd gezien. De aanbeveling die is gedaan werd destijds al toegepast. 
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H3 Conclusies

Er hebben zichtbaar veranderingen plaatsgevonden in de processen die zijn onderzocht (85%). 
Opvallend is wel dat in 20% van de gevallen aanbevelingen uit onderzoeken wel gerealiseerd 
zijn maar dat dit los staat van het onderzoek. Het realiseren van de aanbeveling houd dan 
verband met een logisch vervolg van een verandering binnen de organisatie (zie deelvraag 3-7-
13-20). Meestal vinden deze veranderingen pas een geruime tijd later plaats dan de publicatie 
van het onderzoek. 
Bij 20% van de onderzoeken zijn de aanbevelingen deels overgenomen. Dit is niet altijd 
negatief omdat aanbevelingen soms in de praktijk toch niet haalbaar blijken te zijn (zie 
deelvraag 1, 8 en 19). Ook zijn er aanbevelingen die niet meteen overgenomen kunnen worden 
maar waar dit meer tijd kost (zie deelvraag 8 en 17). Het doel is wel om deze aanbevelingen als 
nog te realiseren. Slechts 15% van de onderzoeken hebben niet geleid tot veranderingen, 
verbeteringen en wijzigingen in beleid en uitvoering. Dit heeft de volgende oorzaken:

• Het onderzoek dat is uitgewerkt in deelvraag 2, 'Juridische beheersmaatregelen ter 

inperking van risicoaansprakelijkheid in het openbare gebied 2005' is aan zijn doel voorbij 
gegaan omdat de inhoud van het onderzoek niet goed is vormgegeven. 

• Het onderzoek dat is uitgewerkt in deelvraag 6, 'Inspraakavonden 2006' blijkt niet te zijn 

uitgevoerd. 

• De informatie uit het onderzoek dat is uitgewerkt in deelvraag 10, 'Verlenen 

milieuvergunningen 2007' bleek al achterhaald te zijn tijdens de looptijd van het onderzoek. 
Er is door de onderzoeker in samenwerking met de afdeling besloten dit onderzoek beperkt 
uit te voeren. 

Een deel van de onderzoeken zijn uitgevoerd tijdens de gemeentelijke reorganisatie, hierdoor 
zijn resultaten in de kast beland en soms waren aanbevelingen al achterhaald na afloop van het 
onderzoek. Over de planning van onderzoeken moet dus beter worden nagedacht. Wanneer er 
al duidelijk is dat er grote veranderingen binnen een proces gaan plaatsvinden of dat wet en 
regelgeving op korte termijn zal veranderen is het raadzaam een onderzoek uit te stellen. (bijv. 
het onderzoek ''Verlenen milieuvergunningen 2007''). Opvallend is wel dat bij het maken van 
een nieuw beleid de art. 213a Gemw. worden meegenomen ook al zijn deze gedateerd. Alle 
beschikbare informatie wordt in dit proces vaak goed gebruikt. 

33



Een groot deel van de medewerkers die min of meer betrokken zijn bij het onderwerp van een 
onderzoek zijn niet op de hoogte van het feit dat er een onderzoek is uitgevoerd. Een mogelijke 
verklaring hiervoor is de gemeentelijke reorganisatie waarbij afdelingen en functies opnieuw 
zijn ingedeeld. Ook worden 'nieuwe' medewerkers niet op de hoogte gehouden van de destijds 
uitgevoerde onderzoeken. Hier is slechts sprake van een kleine groep en de interne 
communicatie en aankondiging van onderzoeken binnen een afdeling moet dus beter. Hierbij 
speelt het benadrukken van het belang van de medewerkers zelf (vooral bij uitvoerende 
ambtenaren) van groot belang. Er is een duidelijk verschil zichtbaar in medewerkers die het 
belang van de uitgevoerde 213a onderzoeken wel en niet inzien. Er heerst vooral onder 
uitvoerende ambtenaren een negatief beeld over de 213a onderzoeken. Men denkt over het 
algemeen dat er met de onderzoeken niets gedaan wordt terwijl dit is de meeste gevallen wel 
zo is. 

De realisatie van de aanbevelingen is erg vrijblijvend. Er bestaat binnen de gemeente Goirle 
nog geen instrument om het nakomen van aanbevelingen naar aanleiding van de onderzoeken 
te borgen. Vaak worden aanbevelingen uiteindelijk wel gerealiseerd alleen heeft dit geen of 
maar een klein verband met het gevoerde onderzoek.

H4 Aanbevelingen

Bedrijfscultuur en management
Betrek meer ambtenaren/ afdelingshoofden die verantwoordelijk zijn voor het onderzoeksonderwerp 
bij het formuleren van de onderzoeksvraag en de -opzet. Hierdoor hebben zij de gelegenheid om 
eigen behoeften en wensen in te brengen. Dit zal uiteindelijk de onderzoekswaarde en het draagvlak 
vergroten. Ook is het van belang om in grotere mate de betrokken medewerkers binnen de afdeling/ 
organisatie te betrekken, geef hen de mogelijkheid tot inspraak in het onderzoek en luister naar hun 
opinies over het onderwerp. Dit zal ze motiveren om kritisch te denken over de huidige werkwijze en 
verbetermogelijkheden. Let hierbij wel op een zorgvuldige procedure van hoor en wederhoor en de 
mogelijkheid voor betrokkenen om een reactie te geven op het onderzoeksrapport. Dit verkleint de 
kans op discussie bij implementatie van verbetervoorstellen. Ook de externe betrokkenen (de burgers 
of bedrijven) die met het onderzoeksonderwerp te maken hebben moeten worden ingelicht over 
onderzoeken en inspraak krijgen wanneer dit waardevol lijkt te zijn. Dit vergroot de diepgang van het 
onderzoek.

De samenloop van onderzoeken met aanpassingen van de organisatie, wisseling van het 
management en grote veranderingen in wet en regelgeving moet worden vermeden. Enerzijds leiden 
deze veranderingen de aandacht af en anderzijds kan de situatie dusdanig veranderen dat de 
conclusies van het onderzoek al voor de afronding daarvan achterhaald zijn. Voorkom ook samenloop 
met andere onderzoeken of projecten om 'onderzoeksmoeheid' te voorkomen. 

Zorg dat er direct na het B. & W. besluit over een onderzoek een ambtenaar verantwoordelijk wordt 
gesteld voor de uitvoering hiervan. Stel hierbij meteen een begin en einddatum vast voor het 
betreffende onderzoek. Door de verantwoordelijkheid van de uitvoering van een onderzoek bij een 
ambtenaar te leggen wordt het risico op niet uitvoering van dat onderzoek verkleind. Wanneer het 
onderzoek niet (tijdig) wordt uitgevoerd kan de desbetreffende ambtenaar hierop worden 
aangesproken. 

Creëer een instrument waarmee een goede implementatiefase van het onderzoek kan worden 
gewaarborgd. Let hierbij op het gebruik van onderstaande modellen om het proces te 
vergemakkelijken en de controle van resultaten te bewaken. 

o Maak tijdens de implementatiefase gebruik van de veranderingsmodellen Lewin en 

Ezerman37.
o Zorg dat (eventueel in samenwerking met afdelingshoofden) de aanbevelingen van 

het onderzoek worden omgezet in SMART geformuleerde doelen. 

37  N. van Dam & J. Marcus (mei 2009), Een praktijkgerichte benadering van organisatie en 
management (62 druk), Noordhoff Uitgevers B.V.
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o Gebruik de kwaliteitscirkel van Deming (Plan Do Check Act) tijdens het 
implementeren van het onderzoek om de geformuleerde doelen te behalen. Bij 
onderzoeken van grote omvang kan het stappenplan voor kwaliteitsprocesbeheersing 
helpen. 

o Reflecteer een jaar na publicatie van het onderzoek de resultaten van de destijds 
geformuleerde doelen en stuur waar nodig nog extra bij. 

• Gebruik wanneer uit het onderzoek blijkt dat een proces toe is aan verbetering het 

stappenplan voor kwaliteit38 om processen te verbeteren

Onderzoeken die zijn blijven liggen
Het verdient aanbeveling om na te gaan of de behoefte bestaat om de onderzoeken die niet zijn 
uitgevoerd of waar niet voldoende mee is gedaan alsnog/nogmaals uit te voeren. Het betreft de 
onderzoeken: 2, 6 en 10

Onderzoeken die blijvend extra aandacht verdienen:
Voor een deel van de onderzoeken is het van groot belang dat het onderwerp en de uitkomsten 
van de gedane onderzoeken blijvend kritisch tegen het licht worden gehouden. Dit om risico's 
zo veel mogelijk te beperken. 

• Debiteurenbeheer 2005: De communicatie en controle over en op facturen moet beter. 

Door het maken van duidelijke afspraken en toezicht op het nakomen hiervan wordt het 
risico op fouten in facturen verkleind. 

• Collectiebeheer 2007: Er moet zowel door de verantwoordelijke ambtenaar als de 

afdelingshoofden op worden toegezien dat er zo efficiënt mogelijk met abonnementen 
en boekwerken wordt omgegaan. Update de gemeentelijke kennisbank en neem 
boekwerken hier ook in op zodat ook boekwerken door verschillende 
personen/afdelingen gebruikt kunnen gaan worden.

• Volledigheid van bestanden voor belastingheffing: Omdat er in het verleden erg veel 

risico werd gelopen op dit gebied is het belangrijk om de huidige situatie streng te 
bewaken. Zie streng toe op het feit dat gemaakte afspraken worden nagekomen en 
spreek sancties af voor wanneer afspraken niet worden nagekomen.

• Vergaderingen 2010: Blijf de efficiëntie van vergaderingen tegen het licht houden en 

denk na over de behoefte aan een algemeen vergader beleid om de efficiëntie te 
verhogen. 

38 C. Bakker & E. Meesters (2010), IKZ integrale kwaliteitszorg en verbetermanagement (5e druk), 
Noordhoff Uitgevers B.V. 
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Deelvraag Deskresearch Fieldresearch Bronnen
1 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
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2 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
2.1 & 2.2 Dossieronderzoek 13
2.3 Dossieronderzoek Afgenomen interviews 7 - 37 - 38 - 40 - 46 - 54 - 57 
3 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
3.1 & 3.2 Dossieronderzoek 14
3.3 Dossieronderzoek Afgenomen interviews 51
4 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
4.1 & 4.2 Dossieronderzoek 15
4.3 Dossieronderzoek Afgenomen interviews 34
5 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
5.1 & 5,2 Dossieronderzoek 16
5.3 Dossieronderzoek Afgenomen interviews 33 - 58
6 Dossieronderzoek 44
7 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
7.1 & 7.2 Dossieronderzoek 17
7.3 Dossieronderzoek Afgenomen interviews 42 - 50 - 59
8 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
8.1 & 8.2 Dossieronderzoek 18
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9 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
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11.1 & 11.2 Dossieronderzoek 21
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12 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
12.1 & 12.2 Dossieronderzoek 22
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13 Dossieronderzoek Interviews Zie deelvragen
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20.1 & 20,2 Dossieronderzoek 30
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Bijlage I: 1.5.4. onderzoeksmethoden uitgewerkt per deelvraag
Hieronder zijn de onderzoeksmethoden uitgewerkt per deelvraag. De bron nummers komen overeen 
met de nummers uit de bronnenlijst op pag. 41 & 42.
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Bijlage II: enquête vergaderingen 2013
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Bijlage III: veranderingsstrategieën 

Kern: Onzekerheid roept 
weerstand op.  Hoe maak ik de kans op acceptatie zo groot mogelijk. 

Fasen in veranderingsproces:
1. Unfreezing  Losweken, kweken van bereidheid, mensen mobiliseren
2. Moving  De gang naar de nieuwe toestand
3. Freezing  Verankeren

Unfreezing – Voorbereiden op de verandering
 Consequenties duidelijk maken 
 Afstand nemen van normale maner van doen: ontdooien
 Weerstand ontstaat, hoe minimaliseren? 

- Betrekken
- Communiceren
- Motiveren

Moving – Doorvoeren verandering
 Twee stappen vooruit, één terug
 Luisteren, ondersteunen, faciliteren
 Begeleiding/ hulp door opleiding, training, vorming
 Beoordelings- en beloningssystemen aanpassen

Freezing – Verankeren nieuw gedrag
 Nagaan of verandering daadwerkelijk werkt 
 Vertonen juist gedrag?
 Wanneer en hoe evalueren
 Ondersteunen
 Nieuw gedrag belonen: voorbeelden stellen 
 Successen vieren (motiverend)
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1) Eerst ontwijken en dan er 
tegenin gaan (weerstand) 
2) Door info creëer je inzicht en 
daarmee langzaam gewenning 
3) Helpen door: opleiden, 
opvoeden, coachen (K/H/G) 
4) Streven naar compromis om 
onrust en slechte sfeer tegen te 
gaan 
5) Inhoudelijke argumentatie 
(middelen inzetten) 
6) Opleggen via belonen en 
straffen, of naar een rechter toe 
7) Voorwaarden creëren, bv 
thuiswerken (ruimte geven) 

Bijlage IV: stappenplan kwaliteit:
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Bijlage V: Quick scan gemeente Goirle

Quick scan

Door: Janneke de Volder
Student nr.: 2047217

Stagedocent: Niels Willemsen

Inleiding
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In het kader van mijn 3e-jaars onderzoekstage die ik loop bij de gemeente Goirle ben ik bezig met een 
onderzoek naar de mate waarin gehoor is gegeven aan de aanbevelingen en verbetervoorstellen van 
art. 213a GW onderzoeken. Deze onderzoeken worden gedaan om de doelmatigheid en 
doeltreffendheid van het door het college gevoerde bestuur te controleren. Met ingang van 2005 zijn 
er inmiddels 23 onderzoeken gedaan door de gemeentecontroller Dhr. de Knegt. Na afloop van deze 
onderzoeken zijn de uitkomsten hiervan inclusief de conclusie en aanbevelingen overlegd met de 
betrokken afdelingen of personen. Nadat deze onderzoeken zijn afgerond is er geen controle meer 
geweest op de daadwerkelijke veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of uitvoering. 
Het is dus van belang dat er nogmaals word gekeken naar de reeds afgeronde onderzoeken om de 
doeltreffendheid hiervan te controleren en eventueel hier en daar nog dingen bij te sturen om zo het 
belang en rendement van de gedane onderzoeken te optimaliseren. In het onderzoeksverslag dat 
aansluit op deze quick scan wordt elk onderzoek inclusief de conclusie en aanbevelingen daarvan kort 
in kaart gebracht. Vervolgens zal worden nagegaan of de onderzoeken daadwerkelijk hebben geleid 
tot veranderingen, verbeteringen en of wijzigingen in beleid of uitvoering.

De gemeente Goirle, voorheen de ''heerlijkheid'' Goirle en Tilburg is sinds 1803 een zelfstandige 
gemeente. Na de gemeentelijke herindeling in 1997 is de kern Riel ook onderdeel van de gemeente 
Goirle geworden. De gemeente is na de rijksoverheid en de provincies de kleinste zelfstandige 
bestuurseenheid binnen de Nederlandse staat. De gemeente Goirle telt op dit moment 22.900 
inwoners en heeft een oppervlakte van 4.235,00 ha39.

39 Programmabegroting 2013, gemeente Goirle
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Het dagelijks bestuur van de gemeente Goirle wordt gevormd door het college van B&W met als 
burgemeester mw. M.G. Rijsdorp (VVD) en de 4 wethouders, S. Verhoeven(LRG), J. van 
Groenendaal(LRG), S. Sperber(CDA), T. Verheijden(VVD). De gemeenteraad in Goirle telt 19 zetels. 
De gemeente heeft vele verschillende taken die zijn onderverdeeld in de volgende categorieën: 
burgerzalen, openbare orde en veiligheid, economische zaken, sociale zaken en werkgelegenheid, 
welzijnsvoorzieningen en volksgezondheid, onderwijs, ruimtelijke ordening en volkshuisvesting, 
verkeer en vervoer, milieu, cultuur, sport en recreatie. De gemeente doet niet alles zelf, een deel van 
haar taken besteedt zij uit aan particuliere bedrijven en organisaties. Het grootste deel van de 
inkomsten van de gemeente is afkomstig van de rijksoverheid, dit is zo'n 60% van de totale 
inkomsten. De rest van de inkomsten worden verkregen via de burgers in de vorm van belastingen, 

heffingen, tarieven(openbare gelegenheden) en leges.Inhoud

Inleiding

H1. Algemene kenmerken
1.1. Contactgegevens 
1.2. Werkzaamheden & Historie 
1.3. Omvang
1.4. Juridische structuur

H2. Shared values strategie en structuur
2.1. Shared values

a. Visie
b. Organisatieprincipes
c. Cultuur

2.2. Strategie
a. Misie
b. Doelstellingen
c. Strategie

2.3. Structuur
H3. Externe analyse
3.1. Meso omgeving

a. Afnemersanalyse
b. Bedrijfstakanalyse
c. Concurrentieanalyse
d. Distributie- en leveranciersanalyse

3.2. Macro omgeving
a. Demografische factoren
b. Economische factoren
c. Sociaal-culturele factoren
d. Technologische factoren
e. Ecologische factoren
f.  Politiek-juridische factoren

H4. Interne analyse
4.1. Systems
4.2. Style
4.3. Staf
4.4. Skills 
4.5. Financiele analyse

Bronnenlijst
a. Literaire bronnen
b. Internet bronnen
c. Documenten en dossiers
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H1. Algemene kenmerken

1.1. Contact gegevens
Gemeente Goirle
Oranjeplein 1
Postbus 17, 5050 AA Goirle
Tel: (013) 53106310
Fax: (013) 5343985
Email: info@goirle.nl

1.2. Werkzaamheden & Historie
De gemeente Goirle, voorheen de ''heerlijkheid'' Goirle en Tilburg is sinds 1803 een zelfstandige 
gemeente. Na de gemeentelijke herindeling in 1997 is de kern Riel ook onderdeel van de gemeente 
Goirle geworden. De gemeente is na de rijksoverheid en de provincies de kleinste zelfstandige 
bestuurseenheid binnen de Nederlandse staat. De gemeente Goirle telt op dit moment 22.900 
inwoners en heeft een oppervlakte van 4.235,00 ha40.
Het dagelijks bestuur van de gemeente Goirle wordt gevormd door het college van B&W met als 
burgemeester mw. M.G. Rijsdorp (VVD) en de 4 wethouders, S. Verhoeven(LRG), J. van 
Groenendaal(LRG), S. Sperber(CDA), T. Verheijden(VVD). De gemeenteraad in Goirle telt 19 zetels. 
De gemeente heeft vele verschillende taken die zijn onderverdeeld in de volgende categorieën: 
burgerzalen, openbare orde en veiligheid, economische zaken, sociale zaken en werkgelegenheid, 
welzijnsvoorzieningen en volksgezondheid, onderwijs, ruimtelijke ordening en volkshuisvesting, 
verkeer en vervoer, milieu, cultuur, sport en recreatie. De gemeente doet niet alles zelf, een deel van 
haar taken besteedt zij uit aan particuliere bedrijven en organisaties. Het grootste deel van de 
inkomsten van de gemeente is afkomstig van de rijksoverheid, dit is zo'n 60% van de totale 
inkomsten. De rest van de inkomsten worden verkregen via de burgers in de vorm van belastingen, 
heffingen, tarieven(openbare gelegenheden) en leges.

Het wapen van de gemeente Goirle         De vlag van de gemeente Goirle41

Een blauw schild, beladen
met een schotel van zilver,
waarop een manshoofd 
van goud is geplaatst.
Het afgebeelde hoofd is 
dat van dorps patroon 
St. Jan de Doper.
Wapen diploma van 14 oktober 1818.

1.3. Omvang
De gemeente Goirle telt op dit moment 22.900 inwoners en heeft een oppervlakte van 4.235,00 ha 
(Bron: programmabegroting 2013). 

1.4. Juridische structuur
De gemeente Goirle is een zelfstandig bestuursorgaan die op grond van de gemeentewet  de 
juridische structuur van een publieksrechtelijke rechtspersoon. 

40 Programmabegroting 2013, gemeente Goirle

41 Goirle.nl
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H2. Shared values, strategie en structuur

2.1. Shared values
a. Visie 
Goirle wil een gemeente zijn die denkt en werkt vanuit een heldere, integrale visie: weten waarvoor je 
staat, met een beleidsinhoudelijke samenhang en communicatief vanuit een positief imago.

De organisatie is ingericht volgens het principe van ''ketengemeente'': een procesgerichte organisatie, 
waarbij zoveel mogelijk gelijksoortige werkzaamheden bij elkaar zijn gevoegd en de ketens binnen de 
organisatie zijn gevolgd. De noodzakelijke coördinatie en afstemming vinden plaats binnen de 
afdeling. 
(bron: afdelingsplan BDO 2013)

b. Organisatieprincipes
De organisatieprincipes binnen de gemeente Goirle sluiten aan op de bovenstaande visie. 

• Open besluitvorming

• Betrokkenheid 

• Een open en eerlijke omgangsstijl 

• Het nakomen van afspraken

• Interne en externe klantgerichtheid

• Teamwork 

• Er word gewerkt met een houding van wederzijds respect
Deze principes worden vooral uitgevoerd binnen de organisatie van de gemeente Goirle zelf. Dit wil 
uiteraard niet zeggen dat dit geen invloed heeft op de burgers en bedrijven die zich in Goirle hebben 
gevestigd. De gemeente Goirle wil toegerust zijn om zich te kunnen aanpassen aan de veranderingen 
in de omgeving en wil in staat zijn om haar producten en diensten op een steeds betere manier te 
produceren. Zolang de samenwerking en de manier van besluitvorming binnen de gemeente Goirle 
goed loopt heeft dit positieve gevolgen voor de burgers en de bedrijven die zich in Goirle hebben 
gevestigd. 
(bron: afdelingsplan BDO 2013)

c. Structuur
Op de afdeling BDO binnen de gemeente Goirle heerst een taakgerichte structuur. Medewerkers 
krijgen veel taken en bevoegdheden die passen bij hun opleidingsachtergrond. Het behalen van het 
gezamenlijke doel staat voorop. Op welke manier dat gebeurt is van ondergeschikt belang en 
daarvoor mogen bestaande regels best veranderd worden. Dit gebeurt wel allemaal in overleg met 
elkaar zodat alle betrokkenen hiervan op de hoogte zijn. Ieder heeft zijn eigen taak en specialisatie 
maar daarnaast is teamwork het toverwoord binnen deze organisatie. Bij deze structuur hoort een 
platte organisatie waarin veel word samengewerkt. Leidinggevenden hebben een delegerende maar 
vooral coachende rol. 

2.2. Strategie
a. Missie
De missie van de afdeling BDO luidt als volgt:
''Ondernemende, optimale ondersteuning voor bestuur en directie''.
BDO wil toegerust zijn om zich te kunnen aanpassen aan de veranderingen in de omgeving en wil in 
staat zijn om haar producten en diensten op een steeds betere manier te produceren. Hiervoor is 
nodig dat bestuur en directie enerzijds, en de stafeenheid BDO elkaar goed ''verstaan''. Er dient 
gewerkt te worden vanuit een houding van wederzijds respect. De stafeenheid accepteert en 
respecteert de sturende en beslissende rol van bestuur en directie en zorgt ervoor dat bestuur en 
directie zich ook als zodanig kunnen manifesteren. Bestuur en directie accepteren en respecteren de 
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ambtelijke professionaliteit en de onafhankelijke adviesrol en geven de stafeenheid hierin ook de 
ruimte. De cultuur binnen de afdeling BDO is een afgeleide van de organisatiecultuur42

b. Doelstellingen
De afdeling BDO stelt per jaar verschillende afdelingsdoelstellingen. Deze doelstellingen worden 
geformuleerd in het afdelingsplan. Ook heeft de afdeling BDO een gezamenlijk hoofddoel. 
''Het creëren van (grotere) onderlinge samenhang en (meer) integrale afstemming ten behoeve van 
een optimale advisering en ondersteuning van de directie, het bestuur en de overige interne klanten. 
Het op een adequate wijze verrichten van de aan de afdeling 
toegewezen externe taken.'' 

c. Strategie
De gemeente Goirle hanteert geen concurrentiestrategie omdat zij geen winstoogmerk heeft. 
Uiteraard hebben zij wel een waardestrategie. Deze is vooral gericht op het binden van klanten, de 
inwoners van Goirle en de bedrijven die zich hier hebben gevestigd. Binnen de waardestrategie 
Customer Intimacy staat de klant centraal. Hierbij richt de organisatie zich op het voortdurend 
aanpassen van het aanbod aan de wensen van de
individuele klant. Belangrijk bij deze strategie is het voortdurend investeren in
klantenbinding. Dit heeft bij de gemeente Goirle vooral betrekking tot het creëren van een sterke 
identiteit en goed imago bij de burgers en bedrijven uit Goirle. 

2.3 Structuur
De structuur binnen de gemeente Goirle uitgedrukt in de configuratie van Mintzberg is de 
professionele bureaucratie. De productiekern binnen de gemeente bestaat uit professionals. Er is 
sprake van bureaucratie, maar mensen in productiekern hebben autonomie binnen hun eigen taken. 
Zij hebben sterke cultuur waarin teamwork een grote belangrijke rol speelt. Er is spraken van een 
complexe omgeving. Er is een kleine groep technische ondersteuning en grote groep bestuurlijke 
ondersteuning binnen deze organisatie. 

42 Afdelingsplan BDO 2013
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Afdelingsorganogram 
afdeling BDO gemeente Goirle
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H3. Externe analyse

3.1. Meso-omgeving 
a. Afnemersanalyse
De afnemers van de gemeente Goirle zijn de inwoners van Goirle en de bedrijven die zich hier hebben 
gevestigd. De behoeften van deze 2 groepen zijn zeer verschillend en afhankelijk van de specifieke 
vraag die zij hebben. De reden dat deze burgers en bedrijven de diensten van de gemeente Goirle 
afnemen is het simpele feit dat zij hier wonen of zijn gevestigd. Zij zijn voor bepaalde zaken afhankelijk 
van de gemeente Goirle. 

b. Bedrijfstakanalyse
De omvang van de markt van de gemeente Goirle beperkt zich feitelijk tot het gebied van de 
gemeente Goirle en op sommige punten tot de gemeenten waar zij mee samenwerken. Denk hierbij 
aan de gemeentes Oisterwijk, Tilburg, Hilvarenbeek. 
Binnen de Nederlandse gemeenten is er geen sprake van concurrentie in de vorm van substituten.

c. Concurrentieanalyse
De gemeente Goirle doet niet echt aan concurrentie omdat het een overheidsinstelling is en er dus 
ook geen winst beoogd wordt. Het doel van de gemeente Goirle is vooral de inwoners van Goirle en 
de bedrijven die zich hier hebben gevestigd van dienst zijn met de gemeentelijke diensten. Het enige 
waar de gemeentes in Nederland min of meer op concurreren is de aantrekkelijkheid van de 
gemeente om er te wonen of een bedrijf te vestigen. Voorbeelden van onderscheidende factoren zijn: 
moderniteit, bosrijke omgeving, waterrijke omgeving, industrie, bereikbaarheid etc. 

d. Distributie- en leveranciersanalyse 
De gemeente Goirle heeft in grote lijnen 2 soorten leveranciers. Als eerste de leveranciers facilitaire 
diensten. Dit zijn leveranciers die verantwoordelijk zijn voor de logistieke en huishoudelijke taken van 
de gemeente. Bij het kiezen van deze leveranciers word rekening gehouden met 2 criteria. Allereerst 
is het milieu van belang, worden de producten wel op een eerlijke manier geproduceerd en zijn de 
producten milieuvriendelijk. Verder wordt er gekeken naar het sociale aspect waarbij langdurig 
werklozen of gehandicapten gelijke kansen moeten krijgen. Het tweede soort leveranciers zijn 
leveranciers van goederen en diensten die worden uitbesteed. Denk hierbij aan wegenbouw, 
groenvoorziening, onderhoud openbare gebouwen, ICT-diensten. Het grootste deel van deze diensten 
worden uitbesteed aan lokale particuliere bedrijven en de rest aan omliggende gemeenten. Nieuwe 
Europese wetgeving maakt het mogelijk voor overheidsinstellingen om een deel van deze producten 
of diensten niet meer collectief te hoeven aanbesteden. Zo zal een gemeente sneller kiezen voor 
lokale ondernemers en MKB bedrijven. Deze wetgeving is vooral bedoeld om zzp'ers en kleine 
bedrijven meer kans te geven op opdrachten van de overheid. 

59



3.2  Macro-omgeving 
a. Demografische factoren
De gemeente Goirle is een relatief kleine gemeente met 29.000 inwoners in 201343. Opvallend is dat 
de laatste jaren het aantal eengezinswoningen is toegenomen, dit is een trend die overigens in het 
hele land een rol speelt. Ook trends als de landelijke vergrijzing spelen een rol in deze gemeente. In 1 
jaar tijd is het aantal 55 plussers met 1.87% gestegen. Waar het aantal 65 plussers woonachtig in 
Goirle in 2012 op 16.99% lag ligt het in 2013 al op 18.86%. Als dit word vergeleken met het 
percentage 65 plussers in Nederland van 16% ligt het percentage in Goirle iets hoger. 

b. Economische factoren
Het gemiddelde jaarinkomen van de inwoners van Goirle is €25.300,00 euro. Dit is iets hoger dan het 
landelijk gemiddelde van €25.000,00 euro. Op dit moment telt de gemeente Goirle 202 periodiek 
bijstandgerechtigden en 9 uitkeringsgerechtigden ingevolge van IOAW/IOAZ. 

c. Sociaal-culturele factoren
Goirle kent 2 wijkcentra en een cultureel centrum waarin sociaal culturele activiteiten plaats vinden. 
Verder worden er ook jaarlijks verschillende evenementen gepland in het centrum van Goirle. Denk 
hierbij aan Goirle zingt, de kermis, een zomer markt, moonlight shoppen en nog veel meer. De 
gemeente Goirle kent een zeer rijk verenigingsleven waarin onder andere 16 sportclubs actief zijn. 
Naast deze sportclubs kent Goirle ook een goot aantal muziek- en hobbyverenigingen. Goirle heeft 
zelfs een eigen lokale radio en tv omroep genaamd lokale omroep Goirle (LOG). 

d. Technologische factoren
De gemeente Goirle gaat mee in de technologie van de gemeente Tilburg. Er is bijvoorbeeld een 
samenwerkingsverband met de gemeente Tilburg op het gebied van ICT. Verder is Tilburg een stad 
die altijd bekend stond om zijn industrie, waarin ook veel Goirlenaren werkzaam waren. Tegenwoordig 
is dit wat afgezwakt en profileert Tilburg zich als een moderne stad. Goirle en Tilburg zijn geen 
gemeenten die echt uitblinken of voorop lopen als het gaat om techniek.

e. Ecologische factoren
De gemeente Goirle heeft een eigen milieubeleid. Dit beleid heeft betrekking tot het verzamelen van 
afvalstoffen en evt. recycling daarvan, energiebesparing en  bodemverontreiniging, luchtvervuiling en 
watervervuiling
De gemeente Goirle wil het scheiden van afval stimuleren. Dit doen zij door om de week het gtf , 
huisafval en oud papier gescheiden op te halen. Voor glas en luierafval zijn speciale containers 
geplaatst op verschillende plekken binnen de gemeente. Ook kan er op vrijdagen plastic afval worden 
ingeleverd in de daarvoor bestemde containers. Overig afval zoals huishoudelijke apparaten, puin, en 
grote hoeveelheden tuinafval kunnen naar de milieustraat worden gebracht, hier bevind zich ook een 
kringloopwinkel. Voor de bodemkwaliteit in de gemeente Goirle wordt de bodemverontreiniging 
periodiek in de gaten gehouden en weergegeven op de bodemkwaliteitskaart.

f.  Politiek-juridische factoren
De gemeente Goirle moet zich houden aan de regels en richtlijnen die worden opgelegd door de 
rijksoverheid en de provincies. Verder word de gemeenteraad in Goirle net zoals in alle andere 
Nederlandse gemeenten om de 4 jaar gekozen. Deze bestaat ui 19 zetels ingevuld met 
volksvertegenwoordigers van 7 partijen. Het dagelijks bestuur van de gemeente wordt gevormd door 
het college van B&W met als burgemeester Mw. M Rijsdorp.

43 Cbs.nl
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H4. Interne analyse

4.1 Systems
Nederlandse gemeenten krijgen te maken met het uitvoeren met landelijke wet en regelgeving. Ook 
kunnen gemeenten zelf regels vaststellen, dit noemt men de gemeentelijke verordeningen. Veder 
word de gemeente dagelijks bestuurd door het college van B&W. 

Elke gemeentelijke taak of dienst heeft wel zijn eigen processen en procedures. Omdat de 
gemeentelijke organisatie erg groot is en er altijd verantwoording moet kunnen worden afgelegd over 
het werk is het van belang dat iedereen zich aan de processen en procedures houdt. Om dit te kunnen 
verwezenlijken is het dus van belang dat iedere werknemer binnen de gemeente op de hoogte is van 
de wet en regelgeving op zijn vakgebied. Omdat verschillende afdelingen met elkaar samen werken 
moet het duidelijk zijn wie welke taak heeft binnen het geheel. 

4.2 Style 
De stijl van leidinggeven is een combinatie van ondersteunend en participerend. De leider van de 
afdeling BDO Dhr. S. de Knegt heeft vele taken waarvoor hij verantwoordelijk is. Het is echter niet 
mogelijk deze taken allemaal persoonlijk uit te voeren en daarom word een groot deel van deze taken 
gedelegeerd aan onderliggende teams. Dhr. de Knegt geeft leiding, managet en is verantwoordelijk 
voor de behaalde resultaten.

4.3 Staf
Het profiel met bijbehorende profiel en competenties zoals geschetst in het afdelingsprogramma BDO 
2013 ziet er als volgt uit:

• Een dienstbare instelling hebben naar directie en bestuur

• Bezit bestuurlijke en politieke gevoeligheid

• Is integer

• Bereid verantwoording af te leggen over de werkzaamheden

• Heeft een positief kritische houding

• Staat open voor verandering

• Heeft de bereidheid om voortdurend te leren.

De medewerkers van de afdeling BDO hebben over het algemeen een MBO / HBO of hogere 
opleiding genoten. Een paar uitzonderingen daar gelaten. Jaarlijks worden functionering- en 
beoordelingsgesprekken gevoerd. Functioneert een werknemer naar behoren dan kan hij waardering 
voor prestaties en inzet verwachten. Ook mag een werknemer verwachten dat voldoende uitdaging en 
ontplooiingsmogelijkheden aangeboden krijgt tijdens zijn loopbaan bij de gemeente. Dit om ook de 
motivatie onder de medewerkers constant te onderhouden. 

4.4 Skills
De skills die een werknemer van de gemeente Goirle moet bezitten zijn vooral gericht op de manier 
van werken. Goed functioneren in teamverband is even belangrijk als zelfstandig kunnen werken. 
Gezien de opleiding van het grootste deel van de werknemers zijn zij in staat werkzaamheden 
zelfstandig uit te voeren. Vaak is er onderling overleg tussen afdelingen nodig over bepaalde 
overkoepelende taken. Ook moet er verantwoording afgelegd kunnen worden over de 
werkzaamheden. Kennis van de wet- en regelgeving op eigen vakgebied is een vereiste. 
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4.5 Financiele analyse
De omzet jaarlijkse inkomsten van de gemeente Goirle bedragen €56.2 miljoen. De opbrengsten 
daarentegen bedragen maar €569.853.44 

Recapitulatie basten en lasten 2013 Bedragen x€1.000

Omschrijving 
programma

lasten baten saldo

1. Bestuur 6.550 4.562 1.988
2. Openbare orde en 
veiligheid

1.204 44 1.160

3. Ontwikkeling ruimte 11.374 10.304 1.070
4. Beheer ruimte 12.355 6.121 6.234
5. Welzijn 7.689 388 7.301
6. Burgers 13.329 7.561 5.768
Totaal 52.501 28.980 -23.521

Analyse uitkomst begroting 2013
Op basis van de verwerking van de voorstellen uit de Voorjaarsnota werd een voordelig saldo 
verwacht van € 29.000,00. De begroting 2013 in concept sloot met een nadelig saldo van € 
403.000,00. Dit is een gevolg van diverse nadelige en voordelige mutaties ten opzichte van de 
begroting 2012.

De nadelige mutaties hebben betrekking op:

• lagere algemene uitkering op basis van de junicirculaire € 168.000,00

• In de VJN was rekening gehouden met een korting van € 425.000,00 en de korting valt hoger 
uit

• lagere opbrengst bouwvergunningen € 90.000,00

• De raming voor leges is verlaagd met € 165.000,00 naar € 300.000,00.
Een gedeelte van de verlaging wordt gecompenseerd door de inzet van de egalisatiereserve 
bouwvergunningen

• Hogere bijdrage Hart van Brabant € 20.000,00

• Verlagen van de post vacaturevoordeel € 20.000,00

• Hogere bijdrage Veiligheidssregio € 10.000,00

• Hogere storting in de voorziening pensioenen bestuurders € 9.000,00

• Minder leges inkomsten burgerzaken € 20.000,00

• Een lagere toerekening van uren aan kapitaalwerken en grondexploitatie € 35.000,00

• Vervallen huuropbrengst H. Dunantstraat 4 € 15.000,00

• Een lager dividend van de BNG € 15.000,00

• Diverse kleine mutaties € 22.000,00
Totaal nadelige mutaties € 424.000,00

Om tot een sluitende begroting te komen worden de volgende maatregelen voorgesteld:

• Verlaging van de rekenrente van 4,5% naar 4% € 105.000,00

• Het budget voor de dementieconsulent waarvoor in de VJN middelen waren vrij
gemaakt is alsnog ten laste van de budgetten Wmo gebracht € 30.000,00

• De boekwaarde van ( € 83.000,00) van de investering bodemverontreiniging
centrum wordt ineens afgeschreven ten laste van de AWR hetgeen budgettaire
ruimte oplevert € 18.000,00 

44 Company info, gemeente Goirle, jaarverslag 2011
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• Als gevolg van de aanbesteding van de projecten Spoorbaan en Nieuwkerksedijk wordt het 
totale krediet met 1 miljoen verlaagd. Het gedeelte dat betrekking heeft op wegen levert 
budgettaire ruimte op € 36.000,00

• Ingerekend wordt een gedeelte van het btw voordeel onderhoud sportterreinen € 25.000,00

• Lagere uitgaven leerlingenvervoer vanwege de nieuwe aanbesteding € 56.000,00

• Verdere verhoging van de ozb opbrengst op basis van de verstrekte gegevens van TOG € 
40.000,00

Totaal voordelige mutaties € 405.000,00

Na deze maatregelen sluit de begroting 2013 met een batig resultaat van € 2.200,00 en daarbij zijn de 
lasten van het
nieuwe beleid reeds verwerkt.

Lasten nieuw beleid

• Lasten van het activiteitenplan investeringen die ineens worden gedekt € 343.350,00

• Lasten van het activiteitenplan exploitatie-uitgaven incidenteel € 126.000,00
Totaal € 469.350,00

• Het bedrag van € 343.350,00 wordt gedekt door aanwending van de reserve onderhoud 
gemeentegebouwen voor € 238.350,00 en € 105.000,00 wordt gedekt door aanwending van 
de AWR.

• De incidentele lasten in de exploitatie worden eenmalig gedekt door aanwending van de 
algemene weerstandsreserve. Daarnaast is er geld voor nieuw beleid dat ten laste komt van 
de aanwezige ruimte in de begroting.

• Lasten van het activiteitenplan investeringen € 117.311,00

• Lasten van het activiteitenplan exploitatie-uitgaven, structureel € 82.082,00

• Totaal lasten activiteitenplan € 199.393,0045

Gemeentelijke organisatie in  FTE. (2013)
Directie 1,50 1,50
BDO 11,60 11,60
Control 1,39 1,39
Ondersteuning 21,96 21,49
Ontwikkeling 18,74 18,38
Realisatie en beheer 23,18 23,52
VVH 13,68 13,68
MDV 26,97 27,08
Totaal formatie 119,02 118,64

Salariskosten bestuur
De salariskosten voor het gemeentebestuur vallen uiteen in de salariskosten van de Gemeenteraad, 
het College, de lokale rekenkamer en de griffie.
Ten opzichte van vorig jaren stijgen deze met € 13.000,00 voornamelijk vanwege de generieke 
salariskostenstijging.
Salariskostenontwikkeling
De salariskosten stijgen ten opzichte van de begroting 2012 met € 88.000,00 hetgeen een stijging is 
van 1,25%.In de berekening van de salarissen voor 2013 is rekening gehouden met de periodieke 
verhoging voor de medewerkers en is rekening gehouden met de uitkomsten van het CAO akkoord. 
Omdat de formatie ten opzichte van vorig jaar is gedaald met 0,38 is per saldo de post salarissen 
verhoogd met € 64.000.
Salariskosten voormalig bestuur
Deze zijn in 2013 € 29.000,00 lager, voornamelijk vanwege het vervallen van een 
wachtgeldverplichting. Deze zijn in 2013 € 21.000,00 hoger omdat de gemeente eigen risico drager is 
wanneer personeel wordt afgekeurd.

45 Company info, gemeente Goirle 2013
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In de meerjarenbegroting is uitgegaan van een verhoging van de salarissen met 1%.46

46 Programmabegroting gemeente Goirle 2013 
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Bijlage VI: toelichting op deelvragen

Toelichting deelvraag 1
Naar aanleiding van de gehouden interviews met de medewerker invorderingen47 en de medewerker 

financieel beheer48 zijn de volgende conclusies te trekken:
Wat betreft de debiteurenadministratie wordt er voldaan aan de regeling budgetbeheer. Er is een 
parafenlijst crediteuren die ook wordt gebruikt voor debiteuren. Deze lijst wordt regelmatig vernieuwd. 

Procesbeschrijving
Er is een procesbeschrijving debiteuren die wordt gebruikt door de debiteurenadministratie. Deze is 
beschikbaar voor alle medewerkers alleen is de vraag of deze door hen worden gebruikt. Voorbladen 
die moeten worden ingevuld voor het aanleveren van gegevens tbv. Debiteuren zijn beschikbaar via 
intranet, deze worden ook niet altijd gebruikt. De verantwoordelijkheid m.b.t. debiteuren binnen 
sommige functionele afdelingen is te laag.
Het tijdschrijfformulier is niet aangepast door het toevoegen van een apart onderdeel debiteuren. Het 
is volgens de geïnterviewden ook moeilijk te meten hoeveel tijd er wordt besteedt aan debiteuren. 

Het financiële systeem
Het financiële systeem CIV. Middelen dat door de debiteurenadministratie gebruikt wordt maakt 
facturen, herinneringen en aanmaningen. De herinneringen en aanmaningen worden maandelijks 
verstuurd. Wanneer er sprake is van dwangbetalingen komen facturen bij de medewerker 
invorderingen die dit afhandelt. Hier is geen automatische controle op, de verantwoordelijkheid ligt bij 
de medewerker zelf. Jaarlijks komt de lijst met dubieuze debiteuren in het college van B. & W. 
Wanneer het college het afdelingshoofd heeft gemachtigd kan hij posten overboeken naar de 
voorziening dubieuze debiteuren. 
Het financiële systeem is nog niet gekoppeld aan de NAW-gegevens, hier wordt al langere tijd aan 
gewerkt maar er is nog geen realisatie. Alleen wanneer een debiteur woonachtig is in Goirle of Riel 
hoeven de gegevens niet te worden ingevuld. Dit geldt echter niet voor bedrijven. 

Communicatie
De communicatie met de functionele afdelingen verloopt niet zoals het zou moeten. Wanneer er 
facturen worden verstuurd wordt er digitaal een kopie naar de aanvrager verstuurd. Facturen zouden 
door de aanvrager/budgethouder gecontroleerd en geaccordeerd worden. Het is onduidelijk of deze 
facturen daadwerkelijk worden gecontroleerd. Er is ook geen rechtstreeks contact tussen de 
afdelingen en de debiteurenregistratie. De communicatie gaat via de financiële consulenten. Zij geven 
goedkeuring aan het versturen van facturen, herinneringen een aanmaningen. 

Toelichting deelvraag 2
Er wordt in het onderzoek gesproken over 'juridische beheersmaatregelen' terwijl deze term niet 
bestaat. Beheersmaatregelen of risicomanagement is een continu proces dat ten aanzien van de 
doelstelling risico's identificeert en beoordeelt49. De gevolgen van de risico's die worden gelopen 
hebben echter wel een juridische strekking. 

47 T. van den Dungen, medewerker invorderingen

48 Y. Rooyakkers, medewerker financieel beheer

49 Encyclo.nl
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Naar aanleiding van de gehouden interviews met de het hoofd van de afdeling R&B50, de medewerker 

verzekeringen51 en de medewerker juridische dienstverlening52 zijn de volgende conclusies te trekken:

Beschrijving maatregelen
De gemeente Goirle maakt gebruik van een mandaatregeling53. Er is niet specifiek mandaat verleend 
met betrekking tot communicatie bij risicoaansprakelijkheid. Wel is er mandaat verleend voor 
communicatie met de verzekeringsmaatschappijen in het algemeen. 
Er is op de afdeling R&B een algemene beschrijving aanwezig waarin de processen worden 
beschreven met betrekking tot het openbare gebied. Hierin worden beheersmaatregelen genoemd. 
Ook is er een kwaliteitsstandaard opgesteld waaraan de plannen voor het openbare gebied aan 
moeten voldoen (deze is niet gekoppeld aan de functieomschrijvingen). Deze bestaat uit 
standaarddetails en een bestek met juridische voorwaarden. De vereisten die hierin vernoemd staan 
moeten worden nageleefd in de voorstellen voor de openbare ruimte en door de aannemer die deze 
plannen realiseert. Wanneer de realisatie voltooid is worden de criteria nogmaals getoetst waarna de 
aannemer wordt gevrijwaard van verdere risicoaansprakelijkheid. De aansprakelijkheid ligt dan weer 
bij de beheerder van het openbare gebied, de gemeente Goirle. 
Binnen de gemeente Goirle was een notie 'Overheidsaansprakelijkheid, wat moet u er over weten' 
aanwezig. Naar aanleiding van dossieronderzoek in het archief en oude gevonden e-mails blijkt dat 
deze is aangepast naar aanleiding van het onderzoek. De nieuwe notitie 'Aansprakelijkheid bij de 
gemeente Goirle' is hieruit voortgekomen. 
In hogere beleidsdoelstellingen, de begroting en jaarrekening komt risicoaansprakelijkheid niet voor. In 
de programmabegroting wordt deze kostenpost niet eens genoemd. 

Medewerkers
Aan de taken, bevoegdheden en verantwoordelijkheden van de medewerkers is in principe niks 
veranderd. Wel heeft er in 2008 een gemeentelijke reorganisatie plaatsgevonden en zijn sommige 
afdelingen en functies wat veranderd. 
Het naleven van de juridische maatregelen ter inperking van de risicoaansprakelijkheid is tot op heden 
nog niet opgenomen in de functieomschrijvingen en organisatieverordening. De functieomschrijvingen 
zijn vrij algemeen en vernoemen niet expliciet de maatregelen ter inperking van de 
risicoaansprakelijkheid in het openbare gebied. Impliciet wordt er wel doorverwezen naar de algemene 
beschrijving die de medewerkers moeten volgen.

Verzekeringen 
Doordat er een samenwerking bestaat tussen de medewerker verzekeringen en de afdeling VVH is 
het niet noodzakelijk dat alle betrokkenen specifieke kennis over de polisvoorwaarden bezitten. De 
communicatie met de afdeling VVH is volgens de medewerker verzekeringen voor verbetering 
vatbaar. 
Voor risicoaansprakelijkheid in het openbare gebied is een CAR verzekering aanwezig die schade aan 
panden naar aanleiding van onderhoud van het openbare gebied dekt. Wanneer een burger een 
bezwaarschrift indient en de schade door de gemeente vergoed moet worden beslist het college 
hierover omdat dit niet in het budget past. De onvoorziene schade kan later op de verzekering worden 
verhaald

Toelichting deelvraag 4
Naar aanleiding van het gehouden interview met de beleidsmedewerker maatschappelijke 
dienstverlening54 zijn de volgende conclusies te trekken:

50 R. Gaveel, hoofd afdeling realisatie & beheer

51 T. van den Dungen, medewerker verzekeringen

52 A. Hermans, medewerker juridische dienstverlening

53 A. Hermans, mandaatoverzicht gemeente Goirle, februari 2013

54 F. van Bree, beleidsmedewerker maatschappelijke dienstverlening
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Na de periode waarin het onderzoek 'Doelmatigheid van het leerlingenvervoer 2006' is, op aandringen 
van de accountant, overgegaan tot aanbesteding van het leerlingenvervoer. Bureau Forseti is 
ingeschakeld voor begeleiding van de aanbesteding en voor controle op de ritten en facturen. Er is 
een contract afgesloten met een looptijd van twee jaar, met mogelijkheid van verlenging van twee 
maal één jaar.

In 2012 is het leerlingenvervoer opnieuw aanbesteed, nu samen met zeven regiogemeenten. Hieruit is 
een nieuw contract voortgevloeid met bijbehorende service van het servicepunt regiotaxi in Tilburg. Zij 
zijn verantwoordelijk voor de controle op de rechtmatigheid van facturen en de declaratie van ritten. 
Ook behandelt het Servicepunt de klachten over het leerlingenvervoer.

Er vindt een maandelijkse controle plaats op het budget voor het leerlingenvervoer om budget 
overschrijding te voorkomen of te beheersen. Tot nu toe blijven de kosten voor het leerlingenvervoer 
binnen het gestelde budget. Er wordt tegenwoordig ongeveer 25% minder geld uitgegeven aan het 
leerlingenvervoer dan in 2005. 

Het afstandscriterium voor het recht op leerlingenvervoer is van 2 km verhoogd naar 6 km. Dit is de 
reden dat er geen gebruik meer wordt gemaakt van opstapplaatsen. De leerlingen die recht hebben op 
het leerlingenvervoer worden vervoerd in busjes (max. 8 personen) en taxi's. Het invoeren van een 
opstapplaats is dus overbodig omdat de ritten dusdanig worden samengesteld dat de vervoerder zo 
effectief mogelijk kan rijden. In het verleden werden leerlingen naar SBO De Zonnesteen met een 
touringcar vervoerd maar dit is na de verhoging van het afstandscriterium afgeschaft omdat deze 
school met veel leerlingen niet meer binnen het afstandscriterium viel. De touringcar had de zelfde 
opstapplaatsen als buslijn 11. 

Toelichting deelvraag 5
Naar aanleiding van het gehouden interview met het afdelingshoofd ontwikkeling55 zijn de volgende 

conclusies te trekken: 
Zoals hierboven omschreven wordt er inmiddels gebruik gemaakt van een nieuw beleid met 
betrekking tot subsidieverstrekkingen welzijn. Toen dit beleid gemaakt werd zijn de aanbevelingen van 
het onderzoek 'Subsidieverstrekkingen welzijn 2006' meegenomen.  In dit nieuwe beleid wordt gebruik 
gemaakt van een geheel vernieuwde aanpak met betrekking tot de aanvraag van een subsidie. 
Er is door de afdeling ontwikkeling een lijst gemaakt met beoogde doelen die volgens de gemeente 
gehaald zouden moeten worden met het subsidiegeld. Vervolgens is aan subsidie ontvangende 
partijen gevraagd een offerte te maken voor de doelen die zij denken te kunnen bereiken en voor welk 
bedrag. Vervolgens controleert een medewerker ontwikkeling of zij denken dat dit ook werkelijk 
haalbaar is en welk bedrag aan subsidie er wordt toegewezen. In het begin bleek dat dit niet voor alle 
subsidieontvangers even makkelijk was. Sommige organisaties die worden gerund door vrijwilligers 
bleken een factuur gemaakt te hebben waarin doelen ontbraken en zij zichzelf dus te kort deden. 
Hierop is actie ondernomen en waar nodig hulp geboden. Na het ontvangen van alle offertes werden 
deze naast een scorelijst gehouden om te kijken voor welke doelen de organisatie subsidie krijgt. 
Wanneer een nieuwe organisatie een subsidie aanvraagt wordt ook deze methode gehanteerd. 
Een keer per jaar vindt een voortgangsgesprek plaats waarin wordt gekeken of de beoogde doelen 
waar subsidie voor is ontvangen ook daadwerkelijk zijn gehaald. Deze gesprekken vinden plaats nar 
aanleiding van een door de subsidieontvanger aangeleverd jaarverslag. De afdeling financiën 
controleert vervolgens het financiële gedeelte. Er wordt alleen gerapporteerd en actie ondernomen op 
de voortgang als blijkt dat er dingen niet kloppen. Er wordt niet specifiek per geval gerapporteerd 
wanneer alles voorspoedig lijkt te gaan. 

Toelichting deelvraag 8

55 J. Bolt, afdelingshoofd ontwikkeling
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Naar aanleiding van de gehouden interviews met de medewerker ondersteuning56 die is belast met 
het beheren van de gemeentelijke collectie van tijdschriften en losbladige uitgaven, de medewerker 
informatiebeheer57 en de inkoopadviseur58 zijn de volgende conclusies te trekken:

De post collectiebeheer is nog niet verdeeld over de sectoren c.q. afdelingen zodat de financiële en 
functionele verantwoordelijkheid bij de zelfde persoon ligt. De functionele verantwoordelijkheid ligt bij 
de afdelingshoofden. De financiële verantwoordelijkheid daarentegen ligt bij de medewerker 
ondersteuning die het budget 'collecties'  beheerd. De belangrijkste reden dat voor deze situatie is 
gekozen is om een totaal overzicht te kunnen behouden van alle bij de gemeente aanwezige 
abonnementen en omdat er sprake is van één gezamenlijk budget voor alle afdelingen. Hier is een 
duidelijke scheiding te zien in voor- en tegenstanders van deze werkwijze. De medewerker 
ondersteuning geeft aan niets te kunnen zeggen over de daadwerkelijke noodzaak van een 
abonnement en gaat dus vrijwel altijd mee in de aanvragen van afdelingshoofden. De inkoopadviseur 
daarentegen benadrukt het belang van een gezamenlijke databank waarin alle, binnen de gemeente 
aanwezige abonnementen en boekwerken zijn opgenomen. Dit om efficiënter te kunnen werken met 
de beschikbare middelen. 

Door het jaarlijks controleren van de lijst met aanwezige abonnementen is het aantal abonnementen al 
flink afgenomen. Wel kan de efficiëntie van abonnementen en boekwerken nog omhoog. Afdelingen 
zouden samen gebruik kunnen maken van boeken/tijdschriften die zij niet dagelijks gebruiken. 

De meeste abonnementen zijn tegenwoordig door de uitgevers gedigitaliseerd en worden helemaal 
niet meer op papier uitgegeven. Hierdoor is het mogelijk een groot deel van de abonnementen worden 
gebruikt door meerdere personen en/of afdelingen. 
De gemeente Goirle maakt nog inmiddels gebruik van een kennisbank waarin alle tijdschriften en 
losbladige uitgaven voor alle medewerkers beschikbaar zijn. Een lijst van de aanwezige boeken en 
beschikbare e-books zouden hierin ook opgenomen moeten gaan worden. 

Gezien het bedrag dat jaarlijks gepaard gaat met de aanschaf van boeken en abonnementen is het 
verplicht dit Europees aan te besteden. Dit wordt niet gedaan en op dit punt handelt de gemeente 
onrechtvaardig. Hier moet op toe worden gezien dat dit zo snel mogelijk wel gaat gebeuren! Er is 
discussie binnen de gemeente over de mogelijkheid van het aanbesteden en de beschikbaarheid van 
abonnementen bij verschillende aanbieders.  

Toelichting deelvraag 9
Naar aanleiding van de gehouden interviews met de financieel beleidsmedewerker59 en de 

gemeentecontroller60 zijn de volgende conclusies te trekken:
De belangrijkste beleidsdoelstelling van het systeem voor urenverantwoordingen is nog steeds de 
koppeling van uren aan producten om zo de kostprijs te berekenen. Binnen de gemeente Goirle is de 
gemiddelde directe productiviteit van 1 fte 1450 uur. 
Alle medewerkers behalve de directie vullen wekelijks een urenverantwoording in. Deze komen 
terecht bij de het afdelingshoofd. Voor de 15e van de maand leveren de afdelingshoofden de 
urenverantwoordingen van de maand ervoor bij de financiële administratie in. Hierop wordt toegezien 
en wanneer de urenverantwoordingen niet op tijd worden ingeleverd worden dagelijks herinneringen 
verstuurd. Hierbij is een kanttekening te plaatsen over het feit of deze berichten wel worden gelezen. 
Door wat simpele instellingen toe te voegen aan de postvak IN box kunnen deze berichten makkelijk 

56 I. van Kampen, afdelingsassistente en medewerker ondersteuning

57 E. van Opstal, medewerker informatiebeheer sr.

58 I. van Beers, inkoopadviseur

59 J. Hoefmans, medewerker financiën 

60  S. de Knegt, gemeentecontroller
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worden omgeleid naar de map verwijderde items. Dit wordt binnen de gemeente Goirle gedaan alleen 
is het niet duidelijk hoe groot deze groep medewerkers is. 

Toelichting deelvraag 10
Naar aanleiding van dossieronderzoek61 en een interview met de medeweker vergunningverlener A62 
zijn de volgende conclusies te trekken:Tegenwoordig zijn de termijnen en de kwaliteitseisen wettelijk 
goed verankerd door middel van de Wabo en de oprichting van de OMWB. Sinds de gemeente Goirle 
gebruik maakt van het programma Squit XO is het ook voor iedereen heel makkelijk om de status van 
een aanvraag te zien. De termijnen worden ook bewaakt aangezien Squit duidelijk aangeeft wanneer 
een termijn dreigt te worden overschreden. Dit was volgens Nicole Oosterbeek voor het gebruik van 
Squit zeker een aandachtspunt. Ook in de maandelijkse rapportages naar het bestuur wordt precies 
aangegeven welke milieuvergunningen verleend zijn, wat de indieningdatum was en wanneer deze 
was vergund. 

Toelichting deelvraag 11 
Naar aanleiding van het gehouden interview met de financieel beleidsmedewerker en gevoerd 
dossieronderzoek zijn de volgende conclusies te trekken:
• Onder de overheadkosten worden momenteel meegenomen:

o Indirect productieve uren secretaris (80%) adjunct directeur (40%), afdelingshoofden 

(70%) en werkleiders (20%) module senior (20%)63

o Overige personeelskosten, Lasten voormalig personeel, Juridische dienstverlening, 
Beheer document en digitaal gebonden informatie, Facilitaire services, Huisvesting 
gemeentelijk apparaat, Communicatie en voorlichting, Organisatie en personeel, 
Salarisadministratie, Informatisering, Budgetcyclus, Financiële dienstverlening

• Ook de salarissen van de volgende afdelingen/functies zijn volledig meegenomen:
o Afdeling ondersteuning (behoudens medewerker verzekeringen), Stafeenheid BDO 
(behoudens medewerkers kabinetszaken en juridische medewerker bezwaarschriften), 
Gemeentecontrol, Receptie

• Alle overheadkosten inclusief griffie worden verdeeld op basis van FTE.

• Griffie is als bestuur overgenomen in de overhead.

• De kostenplaats vastgoedadministratie is opgenomen als product bij de afdeling realisatie en 
beheer. Na loop van het dienstjaar is deze kostenplaats percentage-gewijs verdeeld over de 
afdeling realisatie en beheer en de afdeling ontwikkeling.

• De salariskosten van de medewerker verzekeringen worden op basis van het uurtarief 
doorberekend naar afgesloten verzekeringen.

• De kostenplaatsen Centrale Staf, Ruimte en Welzijn zijn vervangen door één kostenplaats 
gemeente.

• Er zijn nog geen nieuwe uurtarieven gemaakt om vanuit de kostenplaats gemeente alles door te 
berekenen. 

• Er is nog geen notitie over de verdeling indirecte kosten binnen de gemeente Goirle.

• De urentarieven zijn niet vastgesteld per salarisschaal (2 tm 14). Er is onderzoek64 gedaan naar 
de mate waarin de doorberekening dichter bij de werkelijkheid zou komen. Ook is er gekeken naar de 
financiële middelen en de beschikbaarheid van personeel. Uit het onderzoek is de conclusie gekomen 
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dat het niet rendabel was de huidige situatie te veranderen omdat dit weinig verschil zou maken op het 
resultaat. 

Toelichting deelvraag 13
Naar aanleiding van het gehouden interview met de medewerker financiële dienstverlening65 die is 
belast met het controleren van de belastinginkomsten zijn de volgende conclusies te trekken: Na 
afloop van het contract voor onderbrenging van de belastingheffing bij de gemeente Tilburg is besloten 
deze samenwerking te beëindigen. De belangrijkste redenen hiervoor waren de kosten en de 
slechtlopende communicatie tussen beide partijen. Eind 2011 is besloten een niet onderhandse 
openbare aanbesteding te doen en daaruit is op 1-1-2012 de samenwerking met TOG is ontstaan. 
 
De monitoring op de realisatie van de belastingopbrengsten verloopt nog steeds goed. De 
managementinformatie met daarin de begroting en de opbrengsten wordt eenmaal per kwartaal 
uitgereikt. Maandelijks worden de openstaande vorderingen door TOG gecommuniceerd met de 
gemeente Goirle. Aan het einde van het jaar wordt een insurance rapport opgesteld. Ook worden er 
tussen het jaar door steekproeven gehouden en wanneer er gaten ontstaat in de begroting en de 
werkelijke belastingopbrengsten wordt hierop actie ondernomen. Een financieel medewerker is 
hiervoor verantwoordelijk, op dit moment is dat mw. J. Donkers. Zij communiceert haar bevindingen 
met het afdelingshoofd ondersteuning.
De belastinginkomsten komen binnen op een rekening van Cannock Chase en worden vervolgens 
overgeboekt naar de gemeente Goirle. Cannock Chase toont jaarlijks de ontvangsten op deze 
rekening aan. 
Het incassoregime is inmiddels vastgelegd in de werkafspraken. 

Toelichting deelvraag 17
De onderbouwing van de algehele conclusie is op basis van de enquête ''vergaderingen 2013'' en een 
gehouden interview met de gemeentecontroller66 die destijds het onderzoek heeft uitgevoerd. 

• Uit de enquête is gebleken dat de geënquêteerden gemiddeld 14 keer per maand vergaderen. 
Deze vergaderingen duren over het algemeen tussen de 1 en 2 uur. Het aantal vergaderuren 
(inclusief voorbereiding) is gemiddeld 4,5 uur per week met een gemiddeld dienstverband van 31 
uur. Het percentage van de werktijd dat aan vergaderingen wordt besteed is dus 14,29% 
tegenover afgerond 14% in 2010. Er is dus geen duidelijke verandering zichtbaar. Uit het 
onderzoek komt niet opvallend naar voren dat deelnemers de vergaderduur te lang vinden. 
Opmerkelijk is dat geënquêteerden in 2010 aangaven de vergaderduur wel te lang te vinden. 

• De begintijd van een vergadering wordt nagenoeg altijd vastgelegd (93%), over het vastleggen 
van de eindtijd lopen de antwoorden sterk uit een van ongeveer 30% voor de antwoorden: nooit, 
soms en vaak. Als er tijden worden afgesproken worden deze vaak (58%)/ soms (37%) nageleefd. 

• De voorbereiding en de frequentie van het verspreiden van de agenda en vergaderstukken is niet 
veranderd. Wel geeft 86% van de geënquêteerden aan een vergaderingen altijd (58%) of vaak 
(28%) voor te bereiden. Wanneer er wordt gevraagd of anderen de vergadering voorbereiden 
komen antwoorden als vaak (43%) en soms (35%) meer naar voren. 

• De vergadertoon is over het algemeen zakelijk, door 87% van de ondervraagden wordt dit als 
prettig ervaren. 

• 76% van de geënquêteerden was in 2010 al werkzaam binnen de gemeente Goirle. Ondanks dit 
gegeven wist 80% van alle geënquêteerden niet van het bestaan van het onderzoek 
‘vergaderingen 2010’ af. De correlatie tussen het feit of de geënquêteerde in 2010 al werkzaam 
was en of ze het onderzoek kende is -0.28% dit is vrij minimaal. Geconcludeerd kan worden dat 
de communicatie en sturing over de uitkomsten van het onderzoek ‘vergaderingen 2010’ is 
afgezwakt. 

• Aan de geënquêteerden die in 2010 al werkzaam waren binnen de gemeente Goirle is gevraagd 
of zij positieve/negatieve verschillen ervaren tussen de vergadercultuur in 2010 en de 
vergadercultuur 2013. Opmerkelijk is dat bij de verschillende gevraagde onderdelen ongeveer 
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even veel personen en negatieve als een positieve verandering ziet. Dit geld voor de frequentie, 
vergaderduur, aantal deelnemers, begin- en eindtijd, beschikbaar stellen van de agenda en 
vergaderstukken. Als positief veranderde punt komt de eigen voorbereiding naar voren met 
daarentegen het negatief veranderde punt de voorbereiding van anderen.

• Uit de keuze ‘anders namelijk’ komt verder naar voren dat een groep geënquêteerden zich ergert 
aan het feit dat er deelnemers voor een vergadering te laat komen en hierdoor de vergadering 
verstoren. Dit gegeven is in het onderzoek uit 2010 niet meegenomen. Dit is de reden dat er niet 
kan worden geconstateerd of er een verandering heeft plaatsgevonden. 

Toelichting deelvraag 19
Uit het gehouden interview met de projectleider beheer en onderhoud67 zijn de volgende conclusies te 
trekken: Na afloop van het onderzoek is na gegaan of het systeem melddesk managementinformatie 
gegenereerd die kan leiden tot verbeteringen van het beheer van de openbare ruimte en/of afname 
van het aantal meldingen. De meldingen dragen indirect bij aan verbetering van de kwaliteit van de 
openbare ruimte doordat de aannemer gewezen wordt op zijn verantwoordelijkheden en gecorrigeerd 
wordt. Zo leert de aannemer (en de organisatie) steeds wat bij. Het maken van analyses gericht op 
thema of geografisch gebied is mogelijk maar met deze versie nog lastig. Een nieuw aan te schaffen 
versie biedt hierin betere mogelijkheden. De wethouder wordt niet standaard elk kwartaal 
geïnformeerd.  
Er is een methodiek ontwikkeld ter voorkoming van de mogelijkheid van registratie van meerdere 
meldingen over het zelfde voorval. De nieuwe versie van de huidige software geeft de mogelijkheid 
om een digitaal meldformulier te maken op de website met een Google kaartje. Aan de hand van de 
kaart met daarop gemarkeerde meldingen van derden kan een burger zien of de melding al eerder is 
gedaan en dus worden dubbele meldingen mogelijk worden voorkomen. Meldingen komen ook via 
andere kanalen binnen, dus kunnen alsnog dubbel binnen komen. 
Initiatieven die er binnen de nieuwe media worden genomen op het gebied van beheer van openbare 
ruimte worden door de gemeente gevolgd. Meldingen worden overgenomen in het systeem Melddesk 
en als normale melding afgehandeld. De gemeente Goirle heeft geen contracten met andere partijen 
vanwege de hoge kosten die dit met zich mee brengt. Melddesk geeft de mogelijkheid om zelf met een 
eigen applicatie te gaan werken voor bewonersmeldingen. Dit vergt slechts een kleine eenmalige 
investering maar deze is nog niet door de gemeente Goirle gedaan.

67 N. van Aarle, projectleider beheer & onderhoud
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